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VMIRJANJE PROMETA

Od začetka maja že vrabčki na vejah čivkajo o no-
vem zakonu o varnostni cestnega prometa, katerega
vsebina je hočeš nočeš poznana že večini slovenskih
voznikov. Tudi preklinjanje, zmerjanje in huda jeza
na avtorje zakona in policiste teh predpisov in seveda
sankcij ne bodo spremenili. Zakon je tu in potrebno
gabospoštovati.

Mnogi vozniki so se v teh dneh spraševali, ali ni
zakon prestrog?! Ob uvedbi točkovnega sistema so
višje tudi kazni, ki naj bi pripomogle k umiritvi pro-
meta na slovenskih cestah. Po besedah policistov

' imajo novi predpisi predvsem preventivni učinek,
zanepoboljšljive in najhujsekršiteljecestnoprometnih

predpi sov pa bodo sledi le se veda kazni. Trenutne prometno vamostne razmere
v Sloveniji kažejo, daje zakon dosegel svoj namen in cilj. Manj je nesreč in
hu je ranjenih, pa tudi smrtnih nesreč je precej manj kot v enakem obdobju lani.
Lahko rečemo, da so slovenske ceste po novem varnejše, prometni udeleženci
pa zaradi ostrih kazni precej bolj disciplinirani. Policisti, ki so v zadnjem času
odvzeli kar zajetno število vozniških dovoljenj, predvsem zaradi vožnje pod
vplivom alkohola, pravijo, da je alkohola na naših cestah se vedno preveč.
Čudijo pa se nad tern, da vozniki kljub visokih kaznim še vedno sedejo za
volan v slabem psihofizičnem stanju, da ne rečem pijani. Verjetno se ti ne
zmenijo niti za visoke kazni niti za kazenske točke, kot stransko kazen, ki jo
bodo izrekali sodniki zaprekrške.

In kakšno je trenutno stanje v Posavje? Že prvi majski dnevi so potrdili, da je
večina posavskih voznikov vzela nov zakon nadvse resno, čeprav so obrav-
navali pet prometnih nesreč, ki so se k sreči končale le z materialno škodo.
Zaradi vožnje pod vplivom alkohola so policisti odvzeli sedem vozniških
dovoljenj, od tega pa bodo morali kar štirje vozniki ponovno opravljati vozniški
izpit. Zabeleženih je bilo tudi nekaj prekoračitev hitrosti, za kar so izrekli 71
mandatnih kazni 71 voznikom, skupno pa so zaradi prekoračitve dovoljene
hitrosti in ostalih prekrškov kaznovali 109 voznikov. S sodnikom za prekrške
se bo srečalo 21 voznikov. Policisti so v teh dneh tudi veliko opozarjali
voznike, ker niso uporabljali luči v dnevnem času in varnostnih pasov na
zadnjih sedežih. Čeprav govorimo o kršitvah cestnoprometnih predpisov, pa
se stanje v primerjavi s predhodnim obdobjem izboljšuje.Vozniki bolj upošte-
vajo omejitve hitrosti, ki so določene za posamezno kategorijo cest, še posebej
pa v naselju, vse več uporabljajo varnostni pas, motoristi tudi čelado, naterenu
je pri rednih kontrolah alkoholiziranosti odkritih manj vinjenih voznikov,
vozila imajo tudi podnevi prižgane luči... V prvi polovici maja so na UNZ
Krško zabeležili le eno prometno nesrečo, ki je imela za posledico hujše
telesne poškodbe.

Podatki dokazujejo, da so kazni in kazenske točke že nekoliko spremenile
obnašanje voznikov. Prav je tako, saj so tudi ceste v Posavju v preteklih letih
zahtevalepreveččloveškihživljenj!

Aleksander GELp
glavni urednijc

Naš gost-Katarina Jenžur... | ^

Anketa-strah pred kaznimi... {j}

Stanovanjski sklad v Sevnici.., _ _ ^ J j )

Obisk vBoštanju... f ^

Podjetniške priložnosti... €fo

J urjevan je na Zdplah. „ ^Jjfr

Preporod krškega nogometa..._ f^

0 rodoslovju... G*P

Nuša kot Tina.^ ^ ^

Fotografija na naslovnici: Blaž Mirt

Naslednja številka Posavskega obzornika bo izšla 30. junija
1998 (zaključek redakcije 22. junija).

POSAVSKI OBZORNIK izdaja Kulturno društvo Obzorje - Kr.ško (predsednica Vida Ban). Uredništvo: Aleksander Gelb (glavni urednik),
Silvester Mavsar (odgovorni urednik), Miloš Radosavljevic (tehnično urejanje), Boštjan Colarič (fotografija) in sodelavci. Grafična priprava:
Dlan design, Tisk: Rabzelj Grafika, Krško
Naslov: Posavski obzornik, p.p. 288, 8270 Krško. Uredništvo: Strmapot 11, Krško, tel. in fax: 0608-20 320 (pon. - pet. od 9.-13. ure).
Naročnina: cena posameznega izvoda - 200 tolarjev, naročnina za 12 številk s 20 % popustom - 1.920 tolarjev. ŽR: 51600 - 678 - 72359.

Posavski obzornik je vpisan v evidenco javnih glasil pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 1500. Časopis je
proizvod informativne narave iz 13.točke tarifne številke 3 Zakona o prometnem davku, po kateri se plačuje 5- odstotni
prometni davek.
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m ww.. sožitje z naravo

Težko pričakovane počitnice. Kaj bomo
počeli? Kako si bomo nabrali novih mo-
či za uspešno nadaljevanje dela? Lepo
je preživeti počitnice nekje v naravi, v
tišini in objemu prebujajočih pomlada-
nskih dreves. ob nežnem ptičjem žvrgo-
lenju. S takšnimi mislimi smo se med
prvomajskimi počitnicami odpravili ap-
rilčki rogovilčki v naravo. Že vo/.nja z
vlakom je otroke razveselila, saj je to
redkost.

Ko smo na izstopni postaji zagledali
pred sabo velik gozd, so otroške oči
zaskrbljujoče vpraševale, ali ga bodo
zmogle. Vzpon je bil napornejsi, kot smo
pričakovali, vendar smo začutili srce in
utrip gozda. Zdelo se je, kot da diha in
bije z nami. Po dveurni hoji smo dosegli
naš cilj, zadovoljni, da smo vztrajali.
Naša dva dni na Gorah sta bila polna
različnih iger, smeha, športa, likovnih
ustvarjalnosti in vseh tistih dejavnosti,
ki so jih predlagali otroci. Njihova
ustvarjalnost, njihove ideje in želje,
kako obogatiti dan, je nas odrasle pre-
senetila, hkrati pa navdusevala in boga-
tila. Njihove zamisli in realizacije so bi-
le kot neizčrpen vir, kot studenec s či-
sto, slastno, nikoli presahlo vodo.

Tako je preživcla skupina otrok i/,
Krskega in Brežic dva čudovita dni na
Gorah. Organizator je bila Pcpelka, ki
izvaja naravoslovne tabore /. namcnom
vzgajati za življenje v naravi z naravo.
Vodja taborov je Jadranka Kržan, ki v
takoh oblikah sodelovanja z mladimi
vidi pot do izgradnje mozaika - otroške
oscbnosti v najnez.nejsih letih. V mlajsih
skupinah lažje in bolje spoznavamo
posameznike, si prisluhnemo, pomaga-
mo in vzljubimo. Trudimo se razumeti
jezik korenin, dreves, jezik listja v kro-
snjah, doumeti rast in pogovor vej z rit-
mom, strah pred bliski in dežjcm, trudimo
se stkati in preplesti niti med otroci in
naravo. Le take osebnosti znajo ceniti
in opaziti, znajo prisluhniti tudi člove-
ku.

Jadranka Kržan, Raka

Glasno proti mamilom

Članom Društva zaveznikov mehkega
pristanka nam ni vseeno, ko smo price,
kako se zanemarjena mladina, prepušče-
na ulici in ponudbi zabave" ki jo poganja
dobiček, zateka k mamilom in drugim
skrajnostim. Ne mislimo, da smo zmo/.ni
preprečiti širitev trenda uživanja trdih
drog med mladimi, se posebej nc samo s

prirejanjem okroglih miz, kjer bodo
prisotni zgolj strokovni delavci, ceprav je
tudi to pomembno in predvsem udobno,
saj kot organizator nisi izpostavljen tve-
ganju, da bo kdo od prisotnih prav tarn
užil katero od bolj ali manj nevarnih drog.

Encga od problemov, kamor smo usme-
rili naso tveganejso akcijo, vidimo v tern,
da pretežen del mladih ni dovolj kritičen
do uživanja drog, nekateri pa se z uz.i-
valci (tudi trdih drog) celo identificirajo.
"Glasno proti mamilom" se je glasila pri-
reditev, s katero srffG v torck, 19. maja
pred Gimnazijo Brežice, skupaj z glas-
beniki, posavski mladini jasno in glasno
povedali naše skupno stališče. Poleg
domačih, brežiških S.F.U. in Dickless
Tracy ter Sabaium iz Sentilja so za težo
sporočila poskrbeli Ratos de Porao doma
iz Sao Paola, že skoraj polnoleten an-
sambel, ki je leta 1983 izdal prvo hard-
kor plato v Južni Ameriki.

V sklopu projekta "Premislimo o nasi-
Iju", ki ga podpira Urad RS za mladino
in bo potekal v poletnih mesecih, ob-
javljamo natečaj za likovna, glasbena,
literarna, foto, video, fizična, znanstve-
na, vrtnarska.... dela na tcmo: NASILJE
/ NENASILJE. Najboljsa dela bodo
nagrajena, rok za oddajo jc 4. julij, vse
informacije in pojasnila na naslovu:
DZMP, Golek 25, Krsko, tel: 21-668.

Tom GomizeljV spomin
Jože Jug (1948 -1998)

L da je v hudi
nje naš prijatelj,
krajan - Jože Jug.

Resnično nepri-
čakovana in kru-
tasmrtnasjepo-
novno opozori-
la, kako krhko in
v trenutku minlji-
vo je naše
življenje in ka-
ko malo nas v

' primeru majhne
nezbranosti ločuje od življenja, od dragih
domačih, od prijateljev in sodelavcev,
skratka, od vsega tistega, kar je človek gradil
oziroma dograjeval vse življenje.

Pretežni del svojega službovanja je Jože
preßil v OS Koprivnica kot predmetni učitelj
biologije in kemije. Stevilne generacije
učencev je pripravljal na življenje, sodelav-
cem pa je bil dober tovariš in prijatelj. Poleg
opravljanja čisto šolskih obveznosti je rad

sodeloval tudi kot mentor mladim gasilcem
v Koprivnici, vključil se je v delovanje Zveze
prijateljev mladine Krško ter Društva prija-
teljev mladine Koprivnica in še v mnoge
druge aktivnosti.

Vsakdo ima svoje sanje, svoje načrte, razmi-
šlja o družini, lepem, srečnem življenju, o
delovnih uspehih in karieri, vsak si želi biti
zdrav in uspešen. Prav gotovo je vse to v
sebi nosil tudi Jože, vendar pa se mu je mnogo
teh sanj in načrtov razbilo na čereh trpke
vsakdanjosti. Bil je vesel in družaben, vendar
je bila to le ena plat njegovega življenja,
druge, vsaj večini, ni razkrival. Ostaja nam
le, da poskušamo razumeti, kako je bil razpet
med ljubezen, (xlgovornost - hvaležnost do
domačih in pa med zamišljeni svet in službo,
ki jo je zvesto in z vso odgovomostjo opra-
vljal.

Ohranili ga bomo v trajnem spominu!

Prijatelji, sodelavci in sokrajani

nam zanimivc foi^^^^^^mBL
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naš gost

Navdušena nad cvičkom

Katarina
Jenžur

slovenska vinska kraljicaOsnovna naloga slovenske vinske
kraljice je promocija slovenskih vin
doma in na tujem, dvigovati raven
vinske kulture, širiti krog Ijubiteljev
in poznavalcev vina. Vinska kraljica
je vez med vinogradniki in potrošni-
ki. Pojavlja se na številnih vinskih
prireditvah, kjer se ob dobri kapljici
srečujejo veseli ijudje, s katerimi
rada poklepeta o vinu, vinski kultu-
ri...

Katarina Jenžurje doma iz Lcskovca pri Krškem,
je študentka tretjega letnika na ljubljanski eko-
nomski fukulteti, smer trženjc, od lanskega no-
vembra pa tudi slovenska vinska kraljica za leto
1998, čcprav se la naslov navezuje na vinski letnik
1997. Tekmovanje na Ptuju, ki ga je žc tretjc leto
organizirala slovenska vinska akademija Vcritas,
je obsegalo z.nanje o vinu, vinarstvu, trženju vin,
splošno razgledanost in znanje tujega jezika. Kata-
rina z veseljein pove, da moraš imeti vino rad in
razumeti, kajti le tako si lahko dober predstavnik
slovenskih vin. Jenžurjevi, ki se z vinogradni-
šf.om ukvarjajo zgolj Ijubiteljsko, veliko proste-
ga časa preživijo prav v vinogradu na Gorjancih.

Zakaj in kako ste se odločila. da boste kandidirali
za slovensko vinsko kraljico? Kakšen je postopek
in kdo te lahko prijavi?

Razpis za to tekmovanje je bil v reviji Veritas,
odkrila ga je moja mama, jaz pa sem se po krajšem
razmisleku odločila, da se prijavim. To mi je po-
menilo izziv, zato sem pred komisijo odgovarjala

ö i ot̂ orNiK



naš gost

To je dobra
enoietna sola, v

kateri si pridobiš
precej praktičnih

izkušenj, predvsem
pa spoznaš veliko

novih Ijudi, od
katerih se lahko

učiš.

neobremenjeno, kar bo, pa bo. Izbor slovenske
vinske kraljice mi je kot ideja zelo všeč, poleg tega
sem prepričana, da je to eden izmed pravih načinov
promoviranja slovenskega vina. V tujini, na primer
v Nemčiji, kjer imajo vinsko kraljico že 49 let, igrajo
vinske kraljice pomembno vlogo pri predstavljanju
njihovega vina potrošnikom in s tem prispevajo k
večji popularnosti dobrih vin. S stalisča trženja je
dobro, da imamo tudi pri nas predstavnico odlično-
sti naših domačih vin.

Kako poteka takšno tekmovanje?Verjetno je
potrebno s svojim nastopom kar očarati komisijo,
ki ima v močni konkurenci težko delo?

Pred številno komisijo, v kateri so bili stroko-
vnjaki s področja vinarstva, vinskcga marketinga,
novinarji in drugi, smo deklcta najprej stopila sku-
paj in se vsaka na kratko predstavila. Nato smo v
prostor, kjer je bila komisija, prihajale posamično
in odgovarjale na njihova vprašanja iz različnih
področij.

Sprasevanje je trajalo približno 20 minut, od nas
pa so poleg znanja pričakovali sproščenost in
vedrino, zato je dobro, da prideš na izbor neobre-
menjen, potem lahko v njcm celo uživaš.

Ali vinska kraljica opravlja svoje poslanstvo pod
okviromVeritasa ali samostojno? Gretudi za
finančnopogojenodelu?

Moje delo je povezano z vinsko akademijo
Veritas, zato jih o vseh dogodkih in prire-
ditvah obveščam, tudi če se ljudje obračajo
direktno name. Tako ne more prihajati do
časovne neusklajenosti med Vcritasom in
mano. Za določene prireditve imam že za
nekaj mesecev naprej izdelan terminski na-
črt ali pa sem o dogodkih obveščena vsaj
nekaj tednov prej. Čeprav je moje delo zelo
zanimivo, je včasih zaradi študija časovno
težko izvedljivo, pa tudi naporno. Zgodi se,
da sem tudi po tri dni na teden "službeno
odsotna", sploh pa v pomladnem času, ko
zaživi vcliko več slovesnosti.

V tem letu kraljcvanja nad vinom mi že ves
čas stojijo ob strani moji starši, ki so mi tudi
v finančno pomoč. Moje delo je namreč po-
vezano s precejšnimi stroški. Glede na go-
spodarsko situaeijo v Sloveniji in plačilni
nered pa vam verjetno ni treba razlagati, da
vcasih cakam tudi nekaj mesecev, da dobim
povrnjen denar za potne stroške. Zelo pa
sem hvaležna, da imam tudi nckaj spon-
zorjev, med katerimi bi omenila podjetje Job
Avto Puntar, ki mi je pomagalo z avtomo-
bilom. Brez tega bi bilo moje delo, ki je
povezano z večnimi potovanji, nemogoče.

To pomeni.da slovenska vinska kraljica ni
takšna osebnost, ki bi v"šov biznisu"uspela,
na primer tako kot miss Slovenije?

To je odvisno od vsake posameznice, čeprav
vern, da ni še nobena od tega obogatela. Da
ti pa seveda marsikaj drugega. To je dobra
enoietna sola, v kateri si pridobiš precej
praktičnih izkušenj, predvsem pa spoznaš
veliko novih Ijudi, od katerih se lahko učiš.
Osebno me to področje zanima, zato se bo
rnorda moja pot nadaljevala v tej smeri. Že
sedaj pa vem, da bo moja diplomska naloga •
na temo vinskega marketinga. Vsekakor je
to leto zame nadvse koristno in plodno.

ORŽOrNIK i ö



naš gost

Vinska kraljica promovira I
slovenskavinatudina
tujem.Kje?

Konec marca sem sc udelc-
žila mednarodnega vinskega
sejma Vin Austria v avstrij-
skem Salzburgu. kar je bil
tudi moj prvi nastop v tujini.

Z avstrijsko vinsko kraljica
in njcno spremljevalko smo
sc vo/.ilc s kočijami, / old-
tajmerjem po Sal/.burgu, sc
ustavljale, klcpetale /. Ijud-
mi... Predstavljala scin Slove-
nijo in slovenska vina, ob tcm
pa ugotovila, da nas premalo
po/najo oziroma se slabo
promoviramo navzven. Ima-
mo zelo dobra vina, jih pa ne
znamo zadostno tržiti.

Slovenska vinska kraljica iz
deželecvicka.Jevčasu
vašega mandata ta vinski
posebnežkajbolj
promoviran?

Cviček jc duša Dolenjske in poscbnost v sloven-
skem vinskem pristoru. Kakor je dolenjska po-
krajina skromna in pristna. taksen je tudi Dolenjc
in njegov cviček. Cviček se s svojo nežno barvo,
blago kislino, osvežujočim, poživljajočim oku-
som odlično poda k dolenjskimi kulinaričnimi do-
brotami. V zadnjem času je i/jcmno pridobil na
popularnosti, kar si gotovo zasluži. Ali veste, zakaj
je cviček tako lepe ncžno rdeče barve? Zato, ker
je v svoji skromnosti zardel, ko je slišal toliko
hvale o scbi. Upam, da bodo naši vinogradniki
dovolj pametni, da bodo znali ta sloves tudi zadr-
žati.

Lahko rečete, da je cviček najboljši med vini? Se
morda spomnite, kdaj ste se prvič srečali z njim?

Vsako vino je obeležje geografije, podnebja in
ljudi, ki vinsko trto obdelujejo, ter vina done-
gujejo v svojih kleteh. Vino je pridelek narave,
človek pa je s svojim delom in znanjem le po-
daljšek te narave in tc prvinskosti se moramo vselej
zavedati.

Vsako vino je posebnost zase, zato je nemogoče
reči katero je najboljšc. Priljubljenost neke vinske
sorte ali celo zvrsti je stvar osebnega okusa. Odra-
ščala sem ob vinogradu, poznam lepe in ležke plati
vinogradniskega življenja, vem, da je delo v vino-
gradu težko, zato znam ceniti pridelano kapljico.

Kako je s kulturo pitja pri nas?Verjetno bo ktemu
svoj delež prispeval tudi nov zakon o cestnem
prometu.

Kultura pitja zame pomeni, da ima človek nek
odnos do vina. Pozoren si na izbiro pravilnih ko-
zarcev, na kakovost vin in poreklo. Če imaš pravi-
len odnos do vina, ne mores biti pijan oziroma je
ta možnost precej manjša. Vsekakor se ne strinjam,
da gre človek za volan pijan in s -tern ogroža sebe
in druge. zato v tern pogledu podpiram nov pro-
metni zakon. Opažam. da je to trenutno najbolj
vroča tema, ljudi pa je tudi pošteno strah za svoje
vozniške. Za tiste, ki se profesionalno ukvarjajo z
vinom, pomeni nov zakon dodatne prepreke in
stroške pri opravljanju njihovega dela. Problem
imajo poklicni degustatorji. Sprašujem se, ali bodo
sedaj vsi imeli šoferje in kdo bo vozil mene?

Kako komentirate očitke, da vinska kraljica
propagira alkohoiizem?

Nihče mi še ni očital kaj takega. Če bi se vsi držali
mojega pravila - pij malo, pij dobro - ne bi bilo
med nami alkoholikov. Poleg tega so zdravju ško-
dljive predvsem žgane pijače, vino, popito v pri-
mernih količinah in ob dobri hrani, pa samo pri-
speva k človekovemu zdravju.

Aleksander GELB
Foto: Blaž MIRT

Vino je pridelek
narave, človek
pa je s svojim
delom in znanjem
le podaljšek te
narave in te
prvinskosti se
moramo vselej
zavedati.
Vsako vino je
posebnost zase,
zato je nemogoče
reči katero je
najboljše.
Priljubljenost neke
vinske sorte ali celo
zvrsti je stvar
osebnega okusa.
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naš gost

Katarini Jenžur,
slovenski vinski

kraljici, je podjetje
JOBAVTOPUNTAR

ob prvi obletnici
avtomobilskega

salona in servisa
SEATvKrškem
podariio vozilo

AROSA, prikupno in
poskočno vozilo, ki

ga kraljica pri
svojem delu nadvse

.potrebuje. Sloves-
nosti ob slavnostni

predaji ključev se je
udeležil tudi Branko

Vodušek, direktor
slovenske vinske

akademije Veritas,
ki organizira izbor

vinske kraljice.

triglav premoženje^
zavarovalnjca triglav.d.d. :-~L

:iy.-^S^iZ^yf. preteklih številkah smo vampredstavili nekaj oblikŽI VIJENJSKEGA.KRDGA, ki gabomo nadaljevali pozneje."

Namreč\dolžni smospoštovanim bralcem predstaviti novoorganizaciioZavarovatniceTRIGLAV. ki polcg ŽIVLJENJSKEGA KROGA
IJZIZ^^^Z^S^J^JZ-ZL. organizira in ustanavlja nov segment ali obliko /<ivarov.iii| ki |ih enotno imeiui|emo - — — ^ — ~_~ww~_,,—^—-

: ^ r l i f S | ^ ^ ^ a y T R i t J L A y PRKMOZENJE —-r.-^-rL-
Ta segment zavarovanj imaiudi novoJbiagovno znamko, in sicer upodobl)eoo glavo 1*1.1 ( MKOV Ld A KON JA.
Triglav PREMOŽENJE zajema 2 skldpa zavarovanj: . ^ . -

. 1. OSEBNOPREMOŽENJE ^ ~ r ^
- _ „1-1 D O M (požarno zavarovanje, stanovanjske premičninc, vlom, steklo in hišne zivalO . - * - ~ I I ~ - ^ ^ > ^

1.2 AVTO (avtomobilski kasko, avtomobilskaodgovornost,AO-plus, pravna zaščita) : i - ' — - - " — • " * - r ^ ~ : -"- "~*
1.3 P R O S T I Č A S (potovanjainrekreacija)
1.4 DOPOLNILNE DEJAVNOSTI (posevki in plodovi, živali, stroji in oprema) r= -,

2. POSLOVNO PREMOŽENJE r Ä V
2.1 POSLOVNA SREDSTVA (zavarovanje zgradb, strojev in opreme, blaga, prevozna sredsivKtwall, posevki in plodovi)
2.2 ODGOVORNOST, (ki zajema splosno odgovornost, odgovornoat za izdelke, pokliena odgovornost, odgovornost prevoznika,

avtomobilska odgovornost) . .\.."^:~
2.3 FINANCE (terjatve, izpad dohodka, investieije in kaveije) '"~ ''"'':W-

Vsaka od naštetih oblik se nanaša na posameznika kot osebo in podjetnika, ki lahko poišče obliko zavarovanja, ki mu ustreza in sicer za
zavarovanje doma (hiše alistanovaryaX avtain pröstegacasa in po&lovnega premoženja - poslovnih sredstev, financ in odgovornosti.

^^Tte'büo^ekaJ-vprasarg vTteti srPOTRESNIM ZAVAROVÄNJttM poadärjaniö, da spada le-to v zavarovanje ZGRADB, PREMIČNIN,
STROJEV in OPREME in IZPADA DOHODKA. Skiepa se s posebnim dogovorom kot dopolnilno zavarovalno kritje. Podrobno ga bomo
predstavili veninaslednjih številk:~i~v; ^^-~^^^IZI^2^.'^7^2sr^ C^Z^Z^-"''-
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anketa

STRAH PRED KAZNIMI?
Matjaž Filipič, zaposlen v
gradbeni hiši Čepin, iz
Brežic: "Nisem šofer, a se
strinjam z novim prometnim
zakonom. Novi ukrcpi se mi
nc zdijo prohudi, upam. da
bodo imeli v policiji notra-
nji nadzor. Korupcija med
policisti bo odvisna od tega,
kako jih bodo naučili. Naj
bo enako za vse. Da ne bo
tako kot prej, ko so one spu-

ščali. čc so storili prekršek, ostalc pa kaznovali. Kor
med prazniki ni bilo smrtnih žrtev, menim, da jo spre-
jetje novega zakona že poplačano."

I Suzana Jurman, študentka
I iz Sevnice: "V bistvu se mi
I zdi novi zakon prestrog, gle-
I de na to. koliko denarja za-
I služimo. Po drugi strani pa
I je spet v rcdu. saj bo tako
I manj alkoholiziranih na ce-
I sti in s tcm tudi manj pro-
I metnih nesreč. Ni pa fer, da
I je zakon tako strog. da lahko
I zaradi dveh piv ostancš brez

izpita. Omejitve so grozne.
saj moraš od Krškega proti Brežicam skoraj vso pot
voziti 50 km/h."

Franc Jelenko, geometer iz
Senovega: "Z zakonom se
načelno strinjam, kar pome-
ni, da sc strinjam samo načcl-
no. V njem vidim veliko do-
brih in veliko slabih stvari.
Pri zakonu mi je všcč, da se
skozi naselja vozi bolj poča-
si, zdi pa sc mi, da bi lahko
na določenih mestih dovolili
vecjo hitrost. Spodnja meja
alkoholiziranosti je prenizka.

pristojnosti policistov pri ocenjevanju sposobnosti vo-
žnje so prevelike, prehiter je prehod iz prejšnjega v nov
zakon."

Jože Kodela, gostilničar iz
Krškega: "Žc prej so imeli
policaji preveč pooblastil.
zdaj pa sploh preveč. Kar
se tiče kazni, se do neke me-
je strinjam, le pri odvzemu
izpita ne. Strinjam se. da ga
vzamejo, ne pa s tern, da ga
moraš delati še enkrat. Pri
obratovanju lokala se za-
kon zelo pozna, saj sc lju-
djc izogibajo lokalu, ce-

prav ne točimo samo alkohola. Mi ne moremo nič,
tistih, ki so ga napisali, pa tako nc prizadene. Tudi
omejitev skozi naselja je prenizka, sploh za obvo-
znice."

Mojca Avgustin, prodajal-
ka iz Malega Podloga: "
Novi zakon se mi zdi pre-
strog. kar se tiče ukrepov in
tudi denarnih kazni. Menim,
da po novem ne bo veliko
bolje. Najbrž pa bcxio ljudje
manj vozili pod vplivom
alkohola. Za zdaj se še nisem
srccala s policisti, ki imajo
po novem prcvelika poobla-
stila. Najbolj me moti pre-

počasna vožnja in prižgane luči podnevi. ki jih še
vedno kdaj pozabim prižgati."

Silvester Šerbec, kl jučavni-
čar s Senovega: "Zdi se mi,
da je novi zakon zelo strog.
glede na danasnje razmere
in glede na osebni dohodek
povprečnega delavca. To-
čkovanje je za določene pre-
krške prestrogo. menim pa
tudi. da imajo policisti pre-
velika pooblastila. Nekateri
(poklicni šoferji) b(xio la-
hko tudi ob sluzbo. Za zdaj

me se niso ustavili in tudi ne kaznovali po novem
zakonu. Novih predpisov še nc upoštevam popolnoma,
ampak sc postopoma prilagajam."

Teja Leben, tajnik SVCP
občine Brežice, iz Dobove:
"Za zdaj kaže, da je bolje
predvsem zaradi velikih de-
narnih kazni. Čas pa bo po-
kazal. koliko je zares dober.
Na predstavitvi zakona so
predstavniki ministrstva za
notranje zadevc sami izjavili,
da je prisotna bojazen, da bi
lahko policisti podlegli sku-
šnjavi. Saj lahko na lieu mesta

računajo tudi do 2(X).(XX) SIT, kar je njihova dvome-
scčna plača. Dobro se mi zdi, da so šc posebej varovani
otroci.

Martin Frankovič, upoko-
jenec iz I^eskovca: "Mislim.
da jc glede p<x)blastil polici-
stov odvisno, na kakšnega
človeka naletiš. Za zdaj so kar
solidni. Če si naredil prekr-
šek. naj te tudi kaznujejo za-
nj. Naj bodo dosledni pri iz-
vajanju in naj bo kazen za
vse enaka, brez izjem. Mi-
slim, da zakon ni prestrog. le
navaditi sc ga bo treba. Po

novem zakonu se s policisti se nisem srečal. Menim. da
bo dobro, saj že zdaj kaže. da bo smrtnih žrtev manj."

Pripravil: Boštjan Colarič

Od sprejema
novega zakona
o varnosti
cestnega
prometa je
minilože skoraj
mesec dni,
vendar
pogovorov o
točkah in
visokih kaznih
še ni konec. Kaj
menijo posavski
vozniki? So
seznanjeni z
novimi
predpisi?
Kakšne bodo
pozitivne in
negativne
posledice?

Tomaž Močivnik - MOČ-
KO, komercialist iz Kr-
škega: "Z novim promet-
nim zakonom sem se na-
tančno seznanil že prvi
dan njegove uveljavitve,
ko sem imel bližnje sreča-
nje s policisti. Žal pa se
sam nisem držal vseh no-
vih predpisov, zato bo za-
me sledila sicer nekoliko
previsoka kazen. Zakon je
namreč strožji od prejsnje-
ga in take so tudi kazni..
Mislim, da me bo to neko-
liko izučilo in bom v pri-
hodnje zelo razmislil, v ka-
kšnem stanju bom sedel za
volan svojega vozila. Pre-
vidnosti ni nikoli preveč."
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Kako v Posavju gospodarimo s stanovanji

STANOVANJSKI S *
Stanovanje je eden temeljnih pogojev za ustvarjanje družine oziroma normalno življenje
človeka v vsaki družbi. Po družbenih spremembah v začetku devetdesetih let je pri nas
prišlo do velikih sprememb tudi na tern področju, ki pa vselej niso bile v korist in
zadovoljstvo državljanov. Pravo pot bo potrebno šele poiskati, vendar je zanimivo, da so
se celo v tako majhnem prostoru, kot je Posavje, občine odločili za povsem različne
načine reševanja stanovanjskih vprašanj. Tokrat smo obiskali Sevnico, kjer je, vsaj tako
je videti, stanovanjska politika občine najbolj v skladu z zakonom in potrebami občanov.

Po besedah Boruta Simončiča, referenta za stano-
vanjske zadeve na občini Sevnica in clana upra-
vnega odbora Stanovanjskega sklada Sevnica, je
sevniski sklad od leta 1992 registriran pri Mini-
strstvu za okolje in prostor kot pravna, neprofitna
organizacija, ki posluje za svoj račun in je v po-
polni lasti občine Sevnica. Direktor sklada je z.e
drugi mandat Joško Kovač, sicer načelnik Upravne
enote Sevnica. S sklepom Občinskega sveta so
vsa kadrovska, socialna in neprofitna stanovanja.
ki so bila v lasti občine, prenesli v last sklada. Ta
danes razpolaga s i l l stanovanji, od tega je 48
socialnih. 58 ncprofitnih ter 5 službenih stanovanj.
Sklad ima med drugim nalogo, da rešuje stano-

vanjsko politiko v občini, spre-
mlja višino najemnin, vodi cvi-

denco kupnin, vlaga sredstva
v tekočo vzdrževanje že ob-
stoječih objektov, hkrati

pa kupujc nova stanovanja, za kalera pa so pogo-
jevana tudi f'inancna sredstva. Pri tern sklad že tri
leta ni bil deležen nikakrsnih proračunskih sred-
stev, do katerih je kot nosilec stanovanjske politi-
ke v občini upravičen oz. je občina po zakonu
dol/.na in po sredstvih zagotovljene porabe ima
možnost določena sredstva iz proračuna dodeliti
skladu. Simončič opozarja, da zaenkrat se lahko
"živijo sami", ccz nekaj let pa bodo ljudje v večini
odplacali stanovanja in bo tudi ta vir prihodka
presahnil.

Splosno mišljenje namreč je, da sc je s kupninami
nagrmadil zajeten kup denarja, vendar se je le-ta
razdrobil, ker je država predvidcla v letih 91 - 93 pri
kupnini stanovanj zagotovino 60 % popusta, kar
pomeni, da ^ je od 1(X)% vrednosti stano-

^ vanja občina dobila 40 %,
(xl tega so v nadaljeva-

nju odvedli 20 %
sredstev Stano-

Borut Simončič

V stanovanjski politiki,
ki jo vodi drZava, lahko

zasledimo več
nelogičnosti, med

ostalim tudi to, da se ta
spreminja od ministra

do ministra, saj so npr.
v letu 1993 po

Jazbinškovem zakonu
občine morale prodajati

vse nepremičnine po
vrsti, v to pa so zajeta
tudi stanovanja, ki so

kategorizirana kot
socialna in

solidarnostna, zdaj pa
jih mora sklad kot

nosilec stanovanjske
politike kupovati nazaj j
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SAMO V SEVNICI!
vanjskemu skladu Ljubljana, 10 % Odškodnin-
skcmu skladu, s tcm pa jc občini oz. lastniku ostalo
le 10 % kupnine. Ce hi /a la/je razumcvanje to
ponazorili s približnimi vsotami, bi lahko rekli,
da jc bil sevniški sklad deležen od 2 milijonov
vrednega stanovanja, le 200.000 SIT kupnine in
se pri tem tudi vprašali, koliko takšnih vsot je
potrebno /a vecja popravila na objektih, recimo
strehe.

Videti je, da se sevniški sklad trudi voditi racio-
nalno ter zdravo stanovanjsko politiko in da so
odlivi kakor prilivi tinančnih sredstev, ki so strogo
namenska, nadzorovani. Prav tako so na skladu
zadovoljni z uprayljanjcm njihovih stanovanj.
Upravitelj teh je podjetje Terca d.o.o. iz Trcbnjega,
ki vrsi za sklad celoten obseg storitev, je pa dolžna
za vsa dela, ki presegajo pooblastila o upravljanju,
zaprositi sklad za soglasje. Tudi večjih nespora-
zuniov med stanovalci in Terco kot upravnikom,
nc beležijo, čc pa do teh le pride, jih rešujejo med-
sebojno.

vSicer pa sedaj sevniski sklad pospešeno preureja
"svoja" stanovanja v enosobna stanovanja na Pla-
ninski 29 (ta objekt je bil predviden kot samski
doni za delavce pri izgradnji Savske verige hidro-
elektrarn) in dvosobna stanovanja na Planinski
26, kjcr so bili pred leti tudi begunci iz Bosne in
Hrvaške. Na obstoječih objektih pripravljajo
ogrevanje s plinifikacijo (zemeljski plin). Lotili
so se tudi modelnega projekta z bloki Pod Vrtačo,
kjer bodo stanovalcem pomagali in tudi sami no-
sili svoj delež glede na lastnino pri posameznih
objektih, pri urejanju zemljiško - pravnih zadev
po 6.clenu (Ur.l.RS št.33/95) zakona o zemljiški
knjigi, ki zavezuje vse lastnike, da vpis nepremi-
enin v naravi kakor tudi etazne lastnine stanovanj
v večstanovanjskih zgradbah izvedejo najkasneje
do julija leta 2000.

Večina slovenskih niest nanireč nima urejenih
zeniljisko-pravnih zadev in cele stanovanjske
soseske so vodene kot kmetijske ali travnatc
površine. To pa pomeni. da je potrebno zgradbo
ponovno odmcriti, zakoličiti, doloeiti tunkeional-
no površino narediti etažni načrt. Najprej se ze-
mljisko knjiži objekt sam, nato se bo lahko šele
knjižila individualna lastnina. Kot prvo pa je prav
g<\ovo potrebno zclo natančno sc enkrat prebrati
pogodbo, kjcr jc večina prodajaleev stanovanj v
prodajno pogodbo vgradila elen, da prodajajo sta-
novanje bremen prosto, kar z drugimi bescdami
pomeni, da je lastnik etažne lastnine nosilec ali
plačnik zemljiških vpisov. V Scvniei lahko tako
z.e srecamo odvetnike s svojimi delovnimi skupi-
nami, ki sodelujejo z zborom lastnikov v blokih
in katcre so ti pooblastili, da urcdijo zadeve v
njihovem imenu.

Čc jc gospodarjenje s stanovanji odvisno od volje
posameznc občine ali, še pogostcjc, njene vodilne

strukture, pa je vsak občinski svet dolžan po 67.
členu stanovanjskega zakona ustanoviti Svet za
varstvo pravic najemnikov. Ta je eden izmed red-
kih vzvodov zaščitc najemnikov, kamor se ti lahko
obrnejo zaradi nezadovoljstva nad lastniki stano-
vanj, katerih so najemniki. Tudi tak svet imajo za
zdaj v Posavju le Sevničani. Res ne deluje nepre-
trgoma, je pa pripravljen, da se njegovo kolesje
požcnc na pobudo oškodovanca, ce bi bilo to po-
trebno. V takšnih primcrih Svet za varstvo pravic
najemnikov izoblikuje stališče in da pobudo ob-
činskemu svetu, da ta ustrezno ukrepa. Kako se s
stanovanjskimi problemi spoprijemajo v Krškem
in Brežicah, bomo pisali v eni prihodnjih številk.

Tekst in so to:
Bojana Mavsar
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uredništvo na obisku

OŠTANJ
osem stoletij prizadevanj za napredek

Boštanj je vasica ob sotočju reke Save in Mirne in je s 54 km2 površine in 2.565 prebivalci največja krajevna skupnost
občine Sevnica. Krajevno skupnost tvorijo ob naseljih Boštanj in Dolenji Boštanj še naselja Apnenik pri Boštanju, Gaberje,
Jelovec, Jablanica, Novi Grad, Šmarčna, Kompolje, Mrtovec, Vrh pri Boštanju, Križ, Laze pri Boštanju, Konjsko, Preska,
Lukovec, Radna in Log. Krajevna skupnost sodi med demografsko ogrozene, še zlasti po obsegu in dolžini nekategoriziranih
cest, ki jib je kar 84 kilometrov. Veliko cest so uspeli krajani sicer že doslej prekriti s "črnim zlatom", kakor imenujejo v
teh krajih dragoceni asfalt, vendar je ostalo še vedno veliko makadamskih cest po hribovitih naseljih in tudi po dolinah.
Prebivalci KS Bostanj so večinoma zaposleni v industriji, tako v samem kraju kot v okolici, nekateri pa se seveda
preživljajo tudi s kmetijstvom, vendar bi težko našteli veliko večjih kmetij. Za večino je na prvem mestu služba in šele
nato delo na polju, vsadovnjaku, vinogradu ali gozdu.

Zgodovinski prcgled omenja tukajsnja naselja dalcč
nazaj v preteklost, saj posclitev kraja sega /c v starcjso
žele/.no dobo. O dolgi in bogati zgodovini kar izpričano
pričajo tudi številna gradiva, predvsem iz leta 1197, ko
so tukajšnje kraje krasili gradovi in dvorci, ki so v večini
propadli, sc vedno pa stojijo številne podružnične, male
cerkviee po grieih ter farna eerkvija Sv. Križa v Bostanju.
V KS Boštanj delujejo številna drustva, nckatera bolj
aktivno, druga s kratkimi prekinitvami, trenutno pa so
najbolj aktivna Lovska dru/ina Bostanj, Prostovoljno
gasilsko društvo Bostanj, Prosvetno društvo in Aktiv
kmečkih žena. Nasploh si ljudje v Boštanju želijo na-
predka, zato so pripravljeni sodelovati pri dclu, katerega
rezultat je največkrat napredek samega kraja. V kraju
jih povezuje tudi sodclovanjc /. župnikom, z osnovno
solo, ki steje preko 350 učencev, veliko se vedno sode-
lujejo pri prostovoljnem delu širse skupnosti. Krajani
so do danes zgradili stevilne komunalne objekte, vo-
dovode, mrliško vežieo, električne napeljave, zgradili

dolga telefonska omrežja in
infrastrukturo, ki pokri-

va čez (i) odstot-
kov eest.

ki so že asfaltirane. Nasteli bi lahko tudi ra/ne obnovit-
ve sakralnih objektov, cerkva in drugih znamenj.

Sedanji svct KS je sestavljen iz 18 članov vaskih sku-
pnosti, ki tudi zagovarjajo interese teh skupnosti. Tre-
nutno tcec v Bostanju že četrti samoprispevek, ki se bo
iztekel leta 2(X)I, in planirajo, da rxxlo zbrali 53,5 mili-
jonov sredstev. S tcm zelijo posodobiti posamezne ceste,
mostove in ostalo komunalno infrastrukturo. Omeniti
velja tudi otvoritev dograjene sole v Bostanju v prete-
klem Ictu, ki je eden lepsih objektov. Po besedah Jožeta
Železnika, prcdsednika KS, jc krajevna skupnost tudi
izvajalee pobiranja komunalnih odpadkov na tern po-
drocju in praktično vzdrževalec vodovodov. "Sodclo-
vanje z občino je zadovoljivo, prizadevamo pa si tudi
s pomočjo naših članov v obeinskem svetu priboriti
čim vee sredstev za razvoj nasega kraja," se dodaja
predsednik Železnik. V zadnjem obdobju so veliko
truda in dela vlagali v pripravo zbornika ob 8(X)-letnici
prvc pisne omembe kraja Bostanj in ostalih spreinlja-
jocih prireditcv, ki se bodo odvijale ob tem jubileju.
Tako bodo po predstavitvi otnenjenega zbornika, ki je
bila pred dnevi, konec maja pripravili tudi osrednjo
proslavo, 12. junija pa otvoritev razstave slik in gradiva,

prikazanih v zborniku. Ob tem
bodo v Bo-

štanju

Jože Železnik

Peter Sitnončič

OKBHM im



uredništvo na obisku

postavili tudi obeliske za vsako stoletje posebej, ki jih
bo izdelal domačin, svobodni umetnik Rudi Stopar.

Tudi po vaških odborih sc vcliko dcla, saj skoraj
vsako leto i/pcljcjo kakšno akcijo, scvcda in pred-
vscm v okviru možnosli.V tistih primerih, ko sc
koristijo refcrcndumska srcdstva, sami zainteresi-
rani vaščani primaknejo tudi svoj delež. Po njiho-
vcm mnenju so referendumi samo finančna injek-
cija, kajti vsi skušajo, tako kot tudi KS, pridobiti
neka proračunska sredstva, da bi sc dodatno po-
spešili posamc/.nc invcsticije.V lanskcm lctu jc
potckala cna večjih investicij, in sicer izgradnja
mostu v Zaporju, vrednost investicije pa je bila
okrog 20 milijonov tolarjev. Za letos načrtujejo
asfaltaeije o/iroma prcplastitve nekaterih cest, po-
sodobitev dela boštanjskega vodovoda, začela pa
sc bodo tudi dcla na občinski cesti Boštanj - Javo-
rovica, ki ji domačini pravijo Grahovica.

V Boštanju jc bogata (udi glasbcna dejavnost. O
tem pove Ciril Udovč, /borovodja Mcšancga pc-
vskcga zbora Jutranjka in Mešanega pevskcga
/bora župnijc Boštanj: "Starši so mi pripovedo-
vali, da se jc v tch krajih vcliko prcpcvalo ob raz-
ličnih priložnostih in tako so ohranjali slovensko
pescm vsc do današnjih dni. K ohranjanju tch pe-
smi so v časih, ko seni bil še otrok, vcliko prispe-
vali v osnovnih šolah, dancs pa seni že zaskrbljen,
kcr slovcnska narodna pesem vsc bolj izgublja
pomen, saj današnjim otrokom te pcsmi niso "mo-
dr.ne". Ko smo zapustili osnovno šolo, smo sc
mladinci zbirali v mladinski sobi v TVD Partizan
in v tcm času, prcd tridcsctimi leti, je ludi prišlo
do ustanovitve oktcta. Lahko rečcm, da je jedro
vsch pcvskih skupin, ki so sc kasneje organizirale,
izšlo prav iz cerkvenega zbora, kjer so dobili
osnovno znanjc o zborovskemu petju. Danes dc-
lujc v kraju cerkvcni mešani pevski zbor župnije
Boštanj, ki štcjc prcko 30 pevk in pevcev, na novo
pa je bil ustanovljcn leta 1988. Kot naslednja pev-
ska skupina, ki jc bila znana pri nas in tudi v tujini,
je bil oktct Boštanjski fantjc, ki delujc šc danes
pod imcnom Oktct Jurij DaJmatin Sevnica. Naslc-

dnja pcvska skupina, si-
ccr mlajša po letih delo-
vanja, a nič manj uspc-
šna, pa je vokalna skupi-
na Korona. Deklcta so se
zbrala že v osnovni šoli
in z manjšimi spremcm-
bami v sestavi uspešno
delujejo že deset let. Pev-
ci in pcvke iz Boštanja
prepcvajo tudi v pevskem
zboru podjetja Jutranjka,
ki delujc žc 16 let. Poleg
zborovskega petja pa je
Bostanj poznan tudi po
Ijudskem petju, predvsem
prepevanju na predvečer
Svetega Jurija, to je
23.julija."

Med drugo svetovno
vojno so Nemci večino

krajanov Boštanja izselili in na njihove domove
nastanili Kočevarje. Prav zaradi izgnanstva je da-
nes v kraju aktiven tudi krajevni odbor društva
izgnanccv, ki mu predseduje Anton Novšak. Dru-
štvo stejc preko 400 članov. od tcga kar sto bc-
gunccv, od ustanovitve društva pa je umrlo že če-
trtina članstva, Ob letošnjem dnevu izgnancev,
14. junija, bo v Boštanju srečanje izgnancev sev-
niškc občine in ob tej priložnosti bodo odkrili
tudi spominsko obeležje. Predsednik Novšak je
še posebej pohvalil scvniško upravno enoto. ki jc
bila pri urejanju statusov izgnancev med najbolj
uspešnimi v Sloveniji, veliko pa je k temu zago-
tovo doprinesla tudi prof. Ivica Žnideršič, ki izhaja
iz tch krajcv.

Aktiv kmečkih žena Boštanj, po bcsedah pred-
scdnice Vide Križnik, štejc 63 članic in delujc v
okviru Društva kinetic Sevnica. V pctih letih svo-
jega dclovanja so pripravile nekaj razstav, izpeljale
več pogostitev, s svojo ekipo pa so se udeležile
tudi žetve rži v Cerovcu v semiški občini. Večkrat
organizirajo pohode in praznovanja za svoje raz-
vedrilo, z namenom ohranjanja in predstavljanja
starih šeg, navad ter kulinarike. saj boštanjske
kmcčke žene pečejo izvrstne poticc, kruh. krofe
ter razno pecivo.V krajevni skupnosti poleg Akti-
va kmetic Boštanj dcluje tudi Aktiv kmetic Šmar-
čna, ki jc nckoliko starejši. vodi pa ga Marjana
Felici jan.

V kraju je zelo aktivno šc Gasilsko društvo Bo-
stanj, ki obstaja že od leta 1924 in združuje pri-
bližno 70 mladih gasilcev ter skoraj toliko gasil-
ccv članov in članic veteranov. V drustvu razpo-
lagajo s kombijem in kombiniranim vozilom, ki
so ga pridobili s sredstvi iz krajevnega samopri-
spevka, kajti cisterna naj bi služila tudi pri dovozu
pitne vode. To se je že dogajalo v letih 1991 in
1992, ko je bilo precej sušno obdobje. V društvu

je kar precej strokovno usposobljenih gasilcev,
operativna enota pa dosega na vsakoletnih tekmo-
vanjih tudi visokc uvrstitvc. Lovska družina Bo-
stanj, ki šteje okoli 60 članov in pokriva veliko

Vida Križnik

Ciril Udovč

Fonzj Žihert

Anton Novšak

ffi: OÎ OFNIK
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V Boštanju je bil rojen medaljer Vladi-
mir Štoviček, pesnik Anton Umek - Oki-
ški, v Gabrniku pri Boštanju se je rodil
kipar Anton Šefic, na Vitovcu, danes
Jablanici pri Boštanju, je rojen slovenski

v sMadatelj JakobJež, vteh krajih je svoja
otroška leta preživel slikar Franc Kle-
menčič, med obema vojnama pa je v
Boštanj rad zahajal slikar Franc Stiplov-
šek, kfje bival na kmetiji pri Papeževih
in vneto slikal te naše kraje. V krajevni
skupnosti živi rezbar Lojze Rak, leta
1990 se je v te kraje naselil likovno
ustvarjalni par Tone Zgonc in Judith
Tscherfinger-Zgonc, izvrstnafotogra-
finja. Pozabiti ne smemo tudi slikarke
Tadeje Gabrič - Muck, pa seveda kiparja
in pesnika Rudija Stoparja, rezbarja To-
neta Zupančiča, ki je trenutno na delu v
tujini, in še mnogih drugih.

področjc, jc v lanskem lctu praznovala
50-lctnico obstoja. Njihovo lovišče je
bogato s srnjadjo, divjimi prasiči, prcd
nekaj leti pa so na teh površinah naselili
tudi jelene damjake.

Boštanjski župnik Fonzi Zibert, ki je v kraju
slabo leU), poudarja dobro sodelovanje mcd
krajani in župnijo, čcprav je lc-ta kar precej
obsežna in razpotegnjena. "Skusatn pove-
zovati versko življcnje na dveh ravnch, in
sicer tako, da se Ijudje srcčujejo ob nedeljah
bolj v župniji kot neki ccntralni enoti, drugc
stvari pa naj bi ostale bolj na podružnicah,

kjer je kar 20 ključarjev, aktivnih pa je pri-
bližno tudi 15 članov /upnijskega sveta. Tu-
di mladi se veliko vključujejo, predvscm kot
bralci, ministranti in pevci, prcdvscm pa si
želijo usposobiti in urcditi svoj mladinski
center v prostoru nasproti /upnišča." se do-
daja gospod Žibert.

Aleksander Gelb
liojana Mavsar

Foto: Roštjan Colarič

XIV. SREČANJE DELAVCEV KOMUNALNEGA GOSPODARSTVA SLOVENIJE

XIV. SREČANJE DELAVCEV KOMUNALNEGA
GOSPODARSTVA SLOVENIJE BO V KRŠKEM

Posavska komunalna podjetja (KOSTAK Krško, KOP Brežice in K0MUNALA Sevnica) bodo letos
organizirala XIV. SREČANJE DELAVCEV KOMUNALNEGA GOSPODARSTVA SLOVENIJE V KRŠKEM, 19.
in 20. junija 1998.

Vsakoletno dvodnevno srečanje delav-
cev komunalnega gospodarstva ima
predvsem značaj delovnega srečanja,
kjerdelavci na tekmovalen način i/me-
njujejo izkusnje v delu in preizkusajo
najsodobnejse materiale napodrocju vo-
dovoda, kanalizacije in odvoza odpad-
kov.

Poleg delovnih tekmovanj pa vsako leto
organizirajo tudi sportna tekmovanja
med delavci (keglanje, tenis, nogomet,
košarka, namizni tenis, sah, streljanje in
vlečenje vrvi).

Prvi dan srečanja je namenjen predvsem
srečanju vodilnih in vodstvenih delav-
cev komunalnega gospodarstva Slove-
nije. Vsebina posveta so referati s podro-
čja aktualne problematike komunalne .
dejavnosti. Poleg vodilnih in vodstve-
nih delavcev pričakujejo letos na posve-
tu tudi udeležbo najodgovornejsih ljudi

Ministrstva za okoljc in prostor, ki je kro-
vno ministrstvo komunalne dejavnosti.
Popoldanski čas posveta pa bo name-
njen ogledu razstave najsodobncjših ma-
terialov, opreme in mehanizacije v ko-
munalni dejavnosti, ki bo na ogled v
prostorih Osnovne sole Leskovec.

Drugi dan srečanja je tekmovalno ob-
ravnavan tako na podrocju delovnih kot
tudi športnih tekmovanj. V Krškem pri-
čakujejo okoli 60 ekip s približno 1500
udelezenci, kar nameravajo gostitelji iz-
koristiti tudi za promocijo Posavja kot
celote.

Organizatorji so tudi ponosni zaradi te-
ga, ker bodo prav v Krškem prvič razvili
prapor delavcev komunalnega gospo-
darstva Slovenije, ki ga bodo nato iz leta
v leto prenašali iz kraja v kraj tako kot
potuje tradicionalno srečanje.
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Mednarodni računalniški projekt CYBER FIRE

BREŽISKI INTERNETOVCI MED NAJBOLJŠIMI
Dcccmbra lani je skupina brežiških di-
jakov pod mentorstvom prof. Branka
Marčetiča na Internetu odkrila razpis /a
sodclovanje na mednarodncm projektu
CYBFR FIRE, ki se ga že več let udelc-
žujejo štcvilne sole iz vsega sveta. Kot
cdina slovenska ekipa so nastopili v ka-
tegoriji "Vrcdnote, ki nam nekaj pome-
nijo" in v konkurenci 650 šol zasedli
i/vrstno pcto mesto. Brcžičani, ki so lc-
tos sodclovali prvič in brez tovrslnih
izkušenj, so zbirali podatkc iz vsakda-
njega življenja, izdclali anketo, ki so jo
razposlali po šoli, staršem in po Internetu.
Na podlagi zbranih odgovorov, ki so jih
tudi obdelali, so ugotovili, kaj ljudem v
resnici največ pomeni.

Po uvrstitvi v polfinale je
za dijake slcdilo se prijetno
presenečenje, in sicer uvr-
stitev na peto mesto, kar jim
pomeni dodaten izziv za so-
delovanje na naslednjem
mednarodnem projcktu v
novem šolskem letu, ko bo
poskušali rezultat še izbolj-
šati. Slavnostna podelitcv
priznanj in nagrad, ki so za-
enkrat še skrivnost. bo av-
gusta v ZDA. Seveda se je
bodo udeležili tudi pred-
stavniki ekipe iz Brežic,
zato bomo o tem še poro-
čali.

Kaj veš o prometu?

KOLESARJI IZ MESTA RAZOCARAU
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem
prometu občine Brežice je s pomočjo zu-
nanjih sodelavcev in sponzorjev po več-

letnem premoru ponovno organiziral ob-
činsko tekmovanje "Kaj veš o prome-
tu?". Tekmovanje, ki se ga je udeležilo
21 kolesarjev in 4 tekmovalci v katego-
riji koles z motorjem, je obsegalo testi-
ranje o cestnoprometnih predpisih in eti-
ki v prometu, sledil je pregled koles ozi-
roma koles z motorjem, nato pa so se
tekmovalci pomerili še v ocenjevalni
vožnji po mestu in spretnostni vožnji
na kolesarskem poligonu.V skupni raz-
vrstitvi so se najboljše odrezali kolesarji
iz OŠ Dobove, sledita OŠ Artiče in OS
Pišecc. Med kolesarji je najmanj kazen-

skih točk zbral Peter Berstovšek (OŠ Ar-
tiče), v kategoriji kolesa z motorjem pa
je zmagal Jože Deržič (OŠ Dobova).
Zmagovalci v ekipni in posamični kon-
kurenci, ki so prejeli bogate nagrade
podjetja GAMA d.o.o. iz Brezine, se bo-
do konec maja udeležili republiškega
tekmovanja v Kranju, zato jim zaželimo
veliko uspeha. Opozoriti velja, da so ko-
lesarji iz mesta Brežice krepko zaostali
za vrstniki iz sosednjih šol v občini, če-
prav vemo, kje je največja gostota pro-
meta in tudi nevarnih pasti, ki pretijo
tudi na številne kolesarje.

JESENI PA V DRUGO SOLO?

Osnova sola Lcskovec in osnovna sola Pcxl-
bočje sta se prijavili na razpis za vključitev
osnovnih šol v poskusno uvajanje programa
devetletke v šolskcm letu 1999/2(XX). Za ti
dve soli je namreč Oddclek za dru/bene de-
javnosti pri občini Krško že predlagal sklep
o dolocitvi šolskega okoliša, niso pa šolskih
ok ;lišcv obravnavali kompleksno za celot-
no obcino, kakor naj hi narekovalo tudi na-
vodilo Ministrstva za šolstvo in sport. Med-
tem ko ni sporna razmejitcv šolskega okoli-
ša v Podbočju, je pričakovati, da bo med
krškimi starsi prišlo do negodovanja, kajti
tisti otroci, ki prebivajo v KS Krško ( Rosto-
harjeva, Pavlinova, Grunova, Leskovška,
Kovinarska in Gubčeva ulica) in hodijo v
osnovno solo Jurija Dalmatina, bcxlo po n o
vem v naslednjem šolskem letu obiskovali
šolo v Leskovcu. Seveda ima občina kot us-
tanoviteljica pravico sama določiti šolskc

okoliše, morda pa bi bilo prav, da bi se pred
sprejetjem takšnega sklepa obvestili starše,
kdaj in zakaj bo njihov otrok moral zame-
njati svojo šolsko sredino ali pa se vsaj vpra-
šati. zakaj so ti starši do scdaj pošiljali svoje
otroke v krško šolo, čeprav jim je bila les-
kovška bližje. (B.M.)

DELA NA 0T0KU
SOSEPRICELA

V Kostanjevici na Krki so začeli z dolgo
pričakovanimi rekonstrukcijskimi deli
na območju takoimenovanega otoka, ki
zajemajo izgradnjo meteorne in falkalne
kanalizacije, obnovo vodovoda, izgrad-
njo kanalizacij za elektro in dclno PTT
vodov, javne razsvetljave, ureditev us-
trojev ceste, asfaltiranje ceste in tlako-

vanje pohodnih površin. Ko bodo ta dela
izvedena, bodo po besedah Mete Li-
povž, odgovorne vodje posameznih del
na gradbišču, dela zaključili z zunanjo
opremo ulic: postavitvijo ograj, svetilk
javne razsvetljave, ureditev okolice
skulptur Forme vive, trgov, vodnjaka, te-
htnice in ostalih znamenitosti na otoku,
od postavitve klopi do stojal za kolesa
in s primerno hortikulturno zasaditvijo.

Ko bo izvajalec del, Kostak d.d. Krško,
pripcljal dela, ki se izvajajo na Ulici tal-
cev, do faze primerne za otvoritev pro-
meta, bo nadaljeval dela z drugo fazo
izgradnje, ki pa bo potekala na Oražnovi
ulici. Obnova bo predvidoma trajala dve
leti, nadzor nad izgradnjo pa opravlja
Savaprojekt d.d. Krško. Kompletna in-
vesticija znaša 244 milijonov tolarjev,
investitor del je občina Krško, soinve-
stitor pa Direkcija Republike Slovenije
za ceste.

fl$: omwm



podjetništvo

Od ideje do realizacije

PODJETNIŠKI CENTER KRŠKO
Razvoj okolja, v katerem živimo, zmanjševanje brezposelnosti, odpiranje novih delovnih mest, povečanje
privlačnosti naših krajev in splošni dvig kvalitete življenja občanov so skupni cilji, ki jih je potrebno realizirati
s konkretnimi aktivnostmi. Ena izmed prvih je ustanovitev podjetniškega centra.

Prvi zametki za ustanovitev podjetniške-
ga centra segajo že v leto 1994, ko je
takratni izvršni svet sprejel Program raz-
vöja malega gospodarstva v občini Kr-
ško, po tem pa so aktivnosti nekoliko
zastale. V začetku leta 1996 je sledil pod-
pis Pisma o nameri vzpostavitve lokalne
razvojne koalicije, v letu 1996 sta Po-
spesevalni center za malo gospodarstvo
in RZZ objavila razpis za spodbujanje
lokalnih razvojnih iniciativ, na katerega
se je prijavila tudi krška občina, ki je
izpolnjevala pogoje. Občinski svet je
maja 1996 sprejel sklep o ustanovitvi
lokalnega pospeševalnega centra za po-
spesevanje razvoja malega gospodar-
stva, konec leta 1997 pa še Odlok o usta-
novitvi javnega zavoda Podjetniški cen-
ter Krško. Ta naj bi začel s poslovanjem
najkasneje v šestih mesecih po objavi
odloka, občina pa je že zagotovila pro-
storske pogoje, in sicer na Bohoričevi 9
v Krškem.

Namen ustanovitve podjetni-
škega centra je organizirati lo-
kalno razvojno koalicijo, ki
bo sposobna aktivirati lokal-
ne podjetniškc potenciale ter
vplivati na razvoj območja v
željeni smeri. To na kratko po-
meni, spremeniti razmere v\
okolju: povezati javni in pod-
jetniski interes v lokalnem
okolju, vzpodbuditi iniciati-
vo podjetnikov in pridobiti
pomoč države za finančno
podporo pri projektih, spremi-
njati podjetniško klimo in
kulturo v okolju, organizirati
kvalitetne storitvc za podjet-
ništvo, povezati in dopolnje-
vati ponudbo storitev, ustanoviti jam-
stveno-rizični sklad, izvajati promocijo
okolja za potcncialne podjetnike ter
vzpostaviti turistično-informativni cen-
ter Krško kot notranjo enoto podjetni-

škcga centra. Skratka. potrebno jc vz-
podbuditi čimvcč ljudi k podjctniškemu
obnasanju in gibanju, ustvarjati ugodno
podjetnisko klimo, kar pa je možno le z
vključevanjem širokega kroga ljudi.

Marija Krušič,
v.d. direktorja
PC Krško: "V
sklopu podjetni-
škega centra so se
že pričeli odvija-
ti nekateri projek-
ti. V projekt uspo-
sabljanja za trže-
nje v turizmu je
vključenih sedem
udeležencev jav-

nih del iz krške občine, ki se bodo v enem
letu usposobili za tovrstno delo. Na stirih
osnovnih solan, in sicer v Krškem, Le-
skovcu, na Raki ter Senovem, se zaklju-
čujejo podjetniške delavnice, projekt pa
bo zaključen konec maja, ko se bodo z
izdelanimi poslovnimi načrti širši jav-
nosti predstavili na Podjetniškem foru-
mu v Gornji Radgoni. V sklopu teh de-
lavnic so se učenci naučili, kaj je podje-
tje, podjetnik, podjetnistvo, podjetniška
priložnost, ideja, kako od ideje do reali-
zacije. To vse so spoznali skozi izdelavo
poslovnega načrta. Trenutno teče preko
programa PHARE tudi posavski projekt

Odkrivanje novih delovnih mest, ki naj
bi po letu in pol zagotovil nekaj novih
delovnih mest. V ta projekt, ki ga skupaj
z nami vodi Willy Lewis iz Irske, sta
vključeni tudi celjska in ptujska regija.
Namen projekta je v tem, da se regija
zave svojega razvojnega poslanstva in
da skupaj na nivoju regije določimo raz-
vojne programe, predvsem na podrocju
turizma, kmetijstva in agroživilstva.
Podjetniski center se je tudi že vključil
v projekt Turistično informativnega cen-
tra "Dobrodošli v Sloveniji", ki poteka
v sklopu svetovnega spleta. Za vključi-
tev v ta projekt smo dve tretjini sredstev
pridobili od države, sami pa smo pripra-
vili ogromno podatkov, ki bodo vidni
na Internetu in CD-romu. V zadnjem me-
secu smo pripravili tudi tri idejne zasno-
ve za programe na Senovem, in sicer za
muzej v Restanju, športno poslovni cen-
ter in turistično informativne posloval-
nice, ter poslovni načrt za gospodarsko
družbo iz Podbočja. Trenutno pa se iz-
vaja projekt Dekor Kozje v Koprivnici,
kjer je možnost zaposlitve za 17 brez-
poselnih oseb."

Z delovanjem podjetniskcga centra je
pričakovati zmanjšcvanje brezposelnih
prebivalcev s spodbujanjem samozapo-
slovanja, odpiranje novih delovnih mest
v novih in obstoječih podjetjih, vcčji
priliv sredstev iz državncga nivoja za
razvoj posameznih dejavnosti, poveča-
nje investicijskc dejavnosti zaradi da-
janja jamstcv za podjetniske kredite, raz-
vijanjc ugodne klimc za realiziranje
podjetniskih idej pri podjetnikih, obrt-
nikih in kmetijskih pridelovalcih, koor-
dinirano delo institucij lokalne razvojne
koalicije pri razvoju občine ter večjo
prepoznavnosl gospodarskih, turističnih
in kulturnih prcdnosti občine.

Podjetniski center Krsko ima vgrajene
mchanizme upravljanja v smeri razvoj-
nih nalog in potreb uporabnikov ter
zagotovljeno javnost dela. Deloval bo
neprofitno, svoj morebitni presežek
sredstev pa bo usmerjal v pripravo novih
razvojnih projektov, podjetnisko obrtno
cono, skratka v razvojne aktivnosti na
področju, ki ga bo lokalno pokrival. Or-
gani zavoda so 7-clanski upravni in stro-
kovni svet ter dircktor, ki vodi poslova-
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nje in dclo javnega zavoda. Tako uprav-
ni odbor v sestavi Franci Bogovič, Mar-
tin Kodrič. Martin Lcšnjak in Niko 7A-
gante, kot tudi vršilko dolžnosii direk-
torja Marijo Krušič je žc potrdil občinski
svct, prav tako tudi statut, pred dncvi pa
so se aktivnosti /,c pričclc odvijati tudi
na samcm sedezu centra. Uradna otvori-
tcv prostorov Podjetniškega centra Kr-
ško je načrtovana v prvih dnch junija.

Aleksander GELB
Foto: Hoštjan COLARIČ

Franci Bogovič,
predsednik LJprav-
nega odbora PC
Krško:
"Podjctniški center
je bil ustanovljen
z namenom, da bo
prispeval k razvoju
podjetništva, drob-
nega gospodars-
tva, kmetijstva in

• turizma na lokal-
nem nivoju. Podjetnjiški center je po eni
strani sogovornik z državo, po drugi stra-
ni pa koordinator aktivnosti v prostoru.
V tem smislu je bila ustanovljena tudi
lokalna razvojna koalicija, ki jo sesta-
vljajo občina, upravna enota, zavod za
zaposlovanje, kmetijska pospeševalna
služba, obrtna in gospodarska zbornica.
Z ustanovitvijo podjetniškega centra se
bodo aktivnosti prenesle iz občinske
uprave na center, ki ni vezan na aktualno
politiko vodstvene garniture občine. Ra-
zvoj mora biti namreč zastavljen dolgo-
ročno in ne pod vplivom dnevne poli-
tike. Upravni odbor podjetniškega cen-
tra, ki je sestavljen dovolj kvalitetno,
saj njegovi člani niso obremenjeni z ak-
tualno politiko, ampak imajo širše po-
glede, predvsem v razvoj občine oziroma
posameznik krajev, že ima svoje organe,
sprejeto je bilo besedilo statuta in pri-
dobljeno soglasje občinskega sveta, zato
sedaj čaka upravni odbor sprejetje tega
temeljnega akta za delovanje. Izvoliti
bo potrebno še strokovni svet, ki pa ga
bodo sestavljali strokovnjaki iz tega po-
dročja."

POOJETMŠKAPHUENOST!
p o s a v s k i

vuLMwUJ IB " - ...„••.?

teiyfax: 0608/20-320

PODJETMŠKE PRILOhOSTI
EURO INFO CENTRE NETWORK
EIC BORZA

V okviru Euro Info Centrov (Euro Info Centre Network) so nam v Pospeševalnem
centra za malo gospodarstvo dosegljive ponudbe in povpraševanja iz preko 220 VMTO
Info Centrov v Evropi. Za vse nadaljne informaeije pokličite na Pospeševalni center za
malo gospodarstvo - Euro Info Korespondenčni Center, Dunajska 156, 1000 Ljubljana
(Lara Černetič ali Mirjana Kljajič), tel. St.: 061/189-18-81 ali 061/189-18-83; fax: 061/
189-18-85.

Špansko podjetje išče podjetja, ki so zainte-
resirana za vključitev v ekološki projekt -
čiščenje morja.

Špansko pKKljetje želi navezati stike s pn îz-
vajalci inovativne embalaže.

Italijansko podjetje išče izvoznike izdelkov
iz medenine, broma (pipe, rocaji, oprema za
kleparstvo. vodovodno instalacijo...). Hkrati
nudijo servis za popravilo neželeznih izdel-
kov.

Italijansko podjetje, ki proizvaja in prodaja
tipično italijansko hrano - njoke, išče kupce,
trgovine na debelo in drobno.

Italijansko podjetje, ki izdeluje postelje, mi-
ze, pohištvo iz kovnega železa, želi vzpo-
staviti nove trgovinske sporazume za pro-
dajo njihovih izdelkov.

Italijanski izdelovalec izdelkov iz žlahtne
kovine, žlahtnih kamnov in nakita, želi vzpo-
staviti nove trgovinske sporazume za pro-
dajo njihovih izdelkov. Podjetje sodeluje s
priznanimi designerji in umetniki.

Italijansko podjetje, ki proizvaja in pnxiaja
pripravljene tartuie (v olju, omakah, s teste-
ninami) išče agente za prodajo njihovih iz-
delkov.

Mizarstvo iz Italije, specializirano zii proiz-
vodnjo mrtvaških krst, žar iz različnih vrst
lesa (npr. hrastovina, orehovina, mahagoni)
išče kupce.

Italijansko podjetje želi vzpostaviti nove
trgovinske sporazume za prodajo plastičnih
izdelkov za kuhinje (posoda za hrano, deska
za sir, zajemalke, prijemalke za led, garnitura
za palačinke/sir...). Pcxijetje ponuja vse te iz-
delke v modnih linijah tudi iz kroma, jekla,
kristala.

Špansko pcxijetje, ki proizvaja džeme in mle-
čne izdelke, išče distributerje ali trgovine na
debelo.

Italijansko podjetje, specializirano za proiz-
vodnjo in distribueijo krzna, izdelkov iz us-

nja in rokavic, želi vzpostaviti nove trgcv
vinske sporazume za prodajo njihovih iz-
delkov.

Trgovinsko pojetje in komercialna zastopni-
ska družba s sedežem na Svedskem, s katero
lahko kontaktirate tudi v slovenščini (vsak
delovnik od 8. do 10. ure), je pripravljena
prevzemati prodajo in zastopanje slovenskih
podjetij v Skandinaviji in ZRN na osnovi
provizije oz. predhodnega dogovora.

Francosko podjetje išče izdelovalce kopal-
nih izdelkov za kozmetične salone (kopalne
halje, plasče. brisače, prevleke za delovne
mize)

Italijansko podjetje išče prodajne agente za
širitev po svetu. Pcxijetje je specializirano za
kontrolo onesnaževanja.

Italijansko podjetje. specializirano za ko-
zmetiene izdelke (čistilna krema za obraz,
hranilna krema za obraz, za läse...), želi vzpo-
staviti nove trgovinske sporazume za pro-
dajo njihovih izdelkov.

Italijansko podjetje iz Tuscanya, ki se ukva-
rja s proizvodnjo in stekleničenjem visoko
kvalitetnega olivnega olja. išče uvoznike,
distributerje. kupce za njihove izdelke.

Italijansko podjetje, specializirano za ko-
zmetiene izdelke (izdelki so primemi za hote-
le: milo, majhne stekleničke šampona, baJ-
zam, tekoče milo...), išče agente, uvoznike,
kupce za njihove izdelke.

Italijansko podjetje, ki izdeluje kravate iz
poliestra, išče partnerja na tem podroeju za
joint-venture.

Dansko podjetje, ki dizajnira in proizvaja
tiskovine in stroje za tiskanje, išče distribu-
terje in agente.

Francosko podjetje išče partnerje za proiz-
vodnjo plastičnih sodčkov.

Češko podjetje se zanima za sodelovanje s
slovenskim podjetjem na področju čistilnih
naprav za cxlpadno vodo.

jQZ; OlägOFNIK
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Jurjevanje na Zdolah je v zadnjih letih postalo tradicionalna in že daleč naokoli znana prireditev, ki jo domače Turistično
hortikultumo društvo in KS Zdole prirejata v sodelovanju z drugimi društvi in mnogimi krajani. Program se je tudi letos
kot ponavadi začel s svečano sejo sveta KS v petek, 24. aprila, na kateri je ubrano zapel domači oktet, zatem je
predsednik Jože Slivšek orisal opravljeno delo v minulem letu in prihodnje naloge, katerih uresničitev pa bo v veliki
meri odvisna od samih krajanov, a tudi od razumevanja občine in njenega proračuna ter države (program CRPOV). Ob
koncu se je Slivšek v imenu KS zahvalil za dolgoletno delo pobudnici in organizatorki številnih akcij in prireditev v
kraju ter edini ženski članici občinskega sveta občine Krško - Marici Živič. Zbrane sta pozdravila tudi predsednik

občinskega sveta občine Krško Franci Bogovič ter načelnik oddelka za gospodarstvo Franc
Černelič. r " T •—^ • . •.-— . ¥ - - T . .—

Petkov pra/.nični program je tokrat obogatilo gostovanje
gledališke skupine Lipa Park iz Kanadc, ki se je na pobudo
Agencije Boom in Kultumcga drustva Obzorje ustavila tudi

na Zdolah, od kodcr jc prcd 40 Ieti odšla v Kanado domačinka
Pavla Kunej, ki se je svojim prijateljem iz mladosti predstavila

v odlično odigrani vlogi matere županje. Veseloigra Naročena
zmešnjava je v izvedbi kanadskih Slovenccv in na sceni, za katcro

se jc potrudil Andrej Molan, razvcdrila šlcvilno občinstvo in
ustvarila prijetno razpoloženje, ki sc je samo še stopnjcvalo na-

slednji dan. ko sc je začclo tradicionalno sobotno zbiranje jajc in
klobas po okoliških vaseh. Zbiralna ckipa, tokrat okrepljcna z na-
vdušenimi gledališčniki in drugim spremstvom, je bila dobrodošla

povsod - v Anovcu, na Lokah in v Pleterjah, s prispevkom ostalih
vasi pa je nabrala preko 3.000 jajc.

Nedeljski del Jurjcvanja na Zdolah ima takorekoč žele/.en
repertoar, ki so ga obogatili z razglasitvijo najboljših na

tumirju v namiznem tenisu, nastopom mladih gasilccv,
kulinarično razstavo in tekmovanjem za najlepše, naj-

bolj zanimivo in najbolje predstavljeno jajcc. Tudi
tokrat so si vse od jutra slcdili nastopi in programi

pod taktirko predsednika THD Zdole Darka To-
polovska in mnogih njegovih pomočnikov

in pomočnic, ki se iz leta v le-
to trudijo, da *i .^» ^' ^''° ^a"

SC ko do- J ^ J I I ^ M ^ » mačinom
kot gos-

k tonn iz

drugih krajcv na Zdolah čim prijetneje.
Lctos jim je bilo v veliko pomoč tudi lcpo
vrerne, ki je v skladju z lepim podežel-
skim okoljem in bujnim zelenjem poma-
galo, da zastavljene naloge ni bilo pre-
težko uresničiti. Zato pa vam Zdolani že
kličejo: Nasvidenje na Jurjevanju 1999!

Dezurna ekipa PO:
B. Colarič, V. Ban, B. Mavsar, S. Mavsar.

Kdor jc spal predoigo v ncdeljsko jutro,
ga je tudi letos zbudila budnica kosta-
njeviške »pleh« mu/.ike.

Kratek posvet med le dvema i/,-
med organizatorjev, ki so si v pra-
zničnih dneh prizadcvali, da bi
prireditev tudi letos kar najbolj
uspela.

Poscbno te/.ko so obiskovalci pričakovali glavnega jiinaka -
^samega zelenega Jurija..•^i!^!C,.i^^f::&aa!m^,^
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Za izbor naj-jajca "°<S so prireditclji imeno-
vali kar mednarodno žirijo, ki so jo sestavljali
domači župan Jo/.e Slivšek, kanadski »žii-
pan« in gost s kranjske strani, sicer pa znani
občinski svetnik tcr podjetnik i/. Podbočja.
Ivan Urbane. Prvo nicsto so enoglasno pri-
sodili i/dclku Marice Živič. w: «•

Zdolani so v pra/maiih dnch pokazali. da
znajo ceniti medijskc ljudi, še posebno tiste,
ki vstanejo prcd 5. uro zjutraj, da hi »ujeii«
dogajanje od samega začetka. Mcd najbolj
maiijivimi sta bili (poleg ckipe Posavskega
ob/ornika) vsekakorTamara Vonla (POPTV)
in Kannen Molan (Radio Posavje).

Petkovo gledalisko predstavo in njeno kljub
starosti na trenutke zclo aktualno sporočilo.
sta si v dm/hi domačih gostiteljev ogledala
tucli najvišja predstavnika občine - /upan
Siter in predsednik sveta - Bogovič.
Organizatorji /ato tucli v bodoče pričakujejo
občinsko podporo aktivnostim v KS /dole.

Čc je bil i/govor kanadskih gledališčnikov
tako slovenski, da je kar težko bilo verjeti,
da so nastopajoči že po štiri dcsetletja v tujini.
pa je bilo v i/vedbi eutiti daigaeen pristop,
ined posanie/.nimi dejanji ni bilo zavese. pae
pa so nam gostje zapeli in v ameriškem stilu
poskrbeli, da posame/.nih premorov ni bilo
opaziti.

"Tako lepega sprejema, in gostoljubja, kot
siiio ga doživeli med vašimi vašaini. si nisnio
mogli niti zamišljati, kaj šele, da bi ga priea-
kovali". so v en glas govorili "Kanadeani".
"Pa pridite spct dmgo leto". so jim klieali na
I^)kah in povscxl. kjer so jih gostili v (eh dneh.

V /godnjem popoldanskem prcmoru so
svoje znanje pokazali mladi zdolski ga-
silei, ki so Ic nekaj ur prcj osvojili odlično
2. mesto na obeinskem tekmovanju. sku-
paj s starejšimi kolegi pa ves dan skrbeli
za urejanje prometa tcr poniagali pri dru-
gih opravilih.

Lepote zdolskih in sosednjih gričev ste si
lahko ogledali s čateškim turističnim vla-
kom. katerega smo, ob enem izmed postan-
kov. še komaj ujeli za rep...

Z jajci je treba prcvidno. še posebno. ce jih
jc tako veliko na kupu, domači neutrudni je
pomagala rojakinja, po rodu iz Radovice v
Bcli krajini. kjer vedo. kako se temu streže...

Ali ste že naročili vaš
edini lokalni časopis
p o s a v s k i

OBiORNIK
Kai bi oa iskali ali*si ca sposciali. pcklidte

0608/20-320! -4

TOBffijbpmc, fe hoste redno prr;jr;m?,li r̂ vcj ir/od!
Or^ahixtrat^kuiturne, športnc
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OBNAVUAU DO NOVEMBRA
Obnovitvena dela na mostu čez Savo v Krškem, ki smo jih omenjali že v prejšnji
številki, vse bolj vznemirjajo krajane Krškega in vse, ki prihajajo v mesto.
Zaradi neobveščenosti se spletajo različne govorice o vzrokih za obnovo,
trajanju del in predvidenih popolnih zaporah prometa. Ker v sredstvih javnega
obveščanja ni bilo zaslediti nobene predhodne informacije o teh vprašanjih,
smo za odgovore zaprosili Direkcijo Republike Slovenije za ceste pri Ministrstvu
za promet in zveze.

Zakaj je bila potrebna obnova mostu in kakšna
dela bodo izvedena?

Obnova vključuje most čez Savo in bližnji most čez
železnico. Investitor se je odločil za obnovo zaradi
dotrajanosti obeh mostov z namenom prepreciti
propadanje vitalnih delov objekta Med obnovitvena
dela spadapredvsem zamenjava hidroizolacije, nova
asfaltnaplast ter obdelava in zašcita vseh betonskih
površin na mostovih. Na mostu čez Savo, ki je še iz
šestdesetih let, se bo z dobetoniranjem mostne plosce
izvedlatudi ojačitev same konstrukcije. Sledijo se
nekatera druga nujna obnovitvena dela, ureditev
odvodnje ter ustrezna oprema mostu.

Kdo je investitor obnove, kakšna je vrednost
le-te in kdo je izvajalec?

Investitor obnove je MPZ - Direkcija republike
Slovenije za ceste, sicer upravljalec mostov na dr-
žavni cestni mreži. Vrednost del, ki vključujejo ob-
novo dveh objektov, je 280 milijonov SIT. Na
javnem razpisu je bil lani izbran izvajalec GP Gradis
izLjubljane.

Do kdaj bodo dela potekala?

Po pogodbi z izvajalcem se predvideva, da bodo
dela končanado novembra 1998. V prvi fazi se dela
izvajajo na mostu čez Savo, kasneje pa se bodo na
mostu čez železnico. Zaradi izvajanjadel pod pro-
metom je rok izvedbe nekoliko dalj.ši, kot bi sicer
bil pri popolni zapori prometa preko mostu.

Koliko časa bo oviran promet in koliko časa bo
trajala delna zapora mostu?

Zaradi narave gradbenih del je oviran je pro-
metnih tokov preko mostu med obnovo neiz-
ogibno. Kot sc je izkazalo, nastopajo zastoji
prometa predvsem zaradi zožitve v križišču
na desnem bregu Save. Običajni prometni
režim v kri/.iscu se bo zopet vzpostavil v mese-
cu juliju, ko bodo končanadela na zgornjem
delu mostu čez Savo. Zaradi čestih zastojev v
križisču je investitor naročil, da se uvede do-
datno občasno ročno upravljanje prometa sko
zi križišče, kar je precej prispevalo k propu-
stnosti križišca.

Ali je res predvidena popolna zapora mostu,
zakaj in koliko časa?

Kljub prizadevanju izvajalca, da svoja dela izvede
ob čim manjšem oviranju prometa, bo moral biti
promet čez most zaprt dvakrat preko konca tedna.
Ti dve prometni zapori zahtevata namrec tehnološki
postopek betoniranja na sredinskem stiku dveh de-
lov mostne plošce. Točen datum obeh prometnih
zapor bo pravočasno sporočeno občini.

Kako bo v primeru popolne zapore potekal
promet nujnih služb?

V času omenjenih zapor bo omogočen prevoz preko
mostu le službam policije, gasilcev in reševalnih
vozil. O tern bo izvajalec del ustrezno obvešcen.

Zakaj lokalno prebivalstvo doslej ni bilo obve-
ščeno o zapori oziroma motnjah v prometu?

S predvidenimi posegi na mostu so bile že od samega
pricetka pridobi vanja upravnih dovoljenj seznanjeni
Občina Krško, Upravna enota in tudi upravljavci
komunalnih vodov. Menimo, da so pristojne sluzbe
imele možnost že predčasno oz. tudi že pred samim
izvajanjem del obvestiti širše prebivalstvo.

Ali je izgradn ja krožišča na Vidmu preložena
oz. kdaj se bo začela?

Izgradnja križišča naVidmu se bo pričela predvido-
ma v drugi polovici meseca maja in bo trajala do
jeseni. Izvajalec del je CP Novo Mesto. Tudi tu se
bo prometni režim prilagajal posameznim fazam •
izgradnje, ki bo potekala med socasnim pn)metom.

Pripravila: Bojana Mavsar

Sklad za financiranje razgrad-
nje NEK in za odlaganje radio-
aktivnih odpadkov iz NEK
Teleton:0608 / 231 710; 231 711.
Tclcfaks: 060X / 22 772
Cesla krških zrtcv 59
S27O Krško
H.maikSklad.NHKfffmail.insert.si

Na osnovi 9. člena /akona o skladu za financi-
ranje ra/.gradnjc NEK in odlaganja radioaktiv-
nih odpadkov iz Nuklearne elektrarne Krško
ler 34. člcna Statuta Skiada za financiranje raz-
gradnjc NHK in za odlaganje radioaktivnih od-
padkov iz NHK, objavljamo :

BILANCO STANJA na dan 31. 12. 1996
t 1IMK SIT
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Distribucija kartice zdravstvenega
zavarovanja zaključena!
Nov dokument za uveljavljanje pravic iz zdravstvenega varstva - kartico zdravstvenega zavarovanja - so do
10. maja prejeli vsi, ki imajo v Posavju stalno prebivališče ali so zaposleni v eni izmed treh posavskih
občin.

Trenutno na kartici nc bo medicinskih po-
datkov, čcprav je v čipu kartice tudi zanje
namenjen prostor. Njihovo vsebino mora
najprcj doreči medicinska stroka. Scdanja
kartica zdravstvenega zavarovanja je name-
njena tako imenovanim zavarovalniškim
podatkom, kar pomeni, da bo kartica v prvi
fazi le administrativni dokument za uvelja-
vljanje pravic iz zdravstvenega zavarovanja.

V primeru, da boste v treh mesecih od
pridobitve novega dokumenta obiskali
zdravnika, kartice ne bo potrebno potrditi
na samopostrežnem terminalu. Ker pa je
pilotni projekt namenjen testiranju vseh
komponent sistema projekta kartice
zdravstvenega zavarovanja - kartice
zdravstvenega zavarovanje, profesional-
ne kartice, eitalccv kartic, samopostrežnih
terminalov in ostale opreme - Zavod
naproša vse zavarovance Posavja, da
kartico zdravstvenega zavarovanja ob
obisku pri zdravniku potrdijo na samo-
postrežnem terminalu. Rokovanje s ter-
minalom je namreč zelo enostavno in bo
zahtcvalo le minuto vašega časa.

Če kartice do sedaj še niste prejeli, ali
želite vaša vprašanja v zvezi s kartico
nasloviti na pravi naslov, pokličite na
brezplačno telefonsko stevilko Zavoda
v Krškem 080 15 02, ali na izpostavo Za-
voda v Brežicah 61-251 ali Sevnici 41-
570. Med 7. in IS. uro pa vam je na raz-
polago tudi telefonska linija službe za
poslovanje s kartico na številki 061/ 17
21 466. Vašim vprašanjem, mnenjem in
prcdlogom pa so namenjene tudi kontakt-
ne oddaje na posavskih radijskih posta-
jah, ki jih izmenično vsake 14 dni pred-
vajata Radio Sevnica in Radio Posavje.
V Posavskem obzorniku pa tokrat ob-
javljamo odgovore na nekatera vprašanja
iz preteklih oddaj.

1. Ker delam v kadrovski službi ve-
cjega podjetja me zanima, ali homo v

času preizkusa uvajanja kartice zdrav-
stvenega zavarovanja še vedno morali
potrjevati zdravstveno izkaznico zapo-
slenim?

V primeru, ko bodo zavarovane osebe
obiskale zdravnika oziroma zdravstveno
ustanovo izven Posavja, bodo morale v
dokazilo o urejenem zdravstvenem za-
varovanju predložiti staro zdravstveno iz-
kaznico vse dotedaj. dokler v vsej Slo-
veniji ne bo uvedena tehnologija in si-
stem kartice zdravstvenega zavarovanja.
Zato je Zavod za zdravstveno zavaro-
vanje Slovenije vsem zavezancem za pla-
čilo prispevka poslal posebno pismo. v
katerem jih opozarja, da bodo morali v
času do uvedbe kartice zdravstvenega za-
varovanja na podrocju celotne Slovenije,
svojim zaposlenih se vedno potrjevati
zdravstvene izkaznice.

2. Pred dvema letoma sem se preselila.
Vse dokumente sem že zamen jala, med-
tem ko podatek o spremembi bivališča
še ni popravljen v zdravstveni izkaznici.
Kaj naj storim?

Z osebno izkaznico se oglasitc na najbli-
žji izpostavi Zavoda, kjer bo referent ažu-
riral vaše novo bivaiiščc v podatkovni
bazi zavarovanih oseb (v primeru aktiv-
nih zavarovancev le-to opravi njihov
delodajalec). Omenjena baza je osnova
za ažurnost podatkov na vaši novi kartici
zdravstvenega zavarovanja.

3. Ali lahko svojega izhranega oseb-
nega zdravnika zamen jam tudi po pre-
jemu kartice zdravstvenega zavaro-
vanja?

Tako kot doslej boste tudi po prejemu
kartice zdravstvenega zavarovanja lahko
v skladu s pravili o izbiri osebnega zdrav-
nika le-tega zamenjali po preteku enega
leta. V čipu kartice zdravstvenega zava-

rovanja pa bo zapisan vaš trenutno izbrani
osebni zdravnik, zobozdravnik, gineko-
log in pediater.

4. Kot upokojenca me zanima veljav-
nost kartice. Ali je kartica potrjena za
dobo enega leta tako za obvezno kot tudi
prostovoljno zavarovanje?

Za upokojence in otroke je obvezno za-
varovanje na kartici zdravstvenega zava-
rovanja potrjeno za dobo enega leta.
Drugi pa bodo morali kartico potrjevati
vsake tri mesece oziroma ob obisku
zdravnika. Tisti upokojenci, ki so pro-
stovoljno zavarovani. s tern zavarova-
njem krijejo tveganja za dopladla k polni
ceni zdravstvenih storitev. Zaenkrat tudi
zanje velja prostovoljno zavarovanje le
za tri mesece. Na Zavodu pa se dogovar-
jajo tudi o možnosti, da bo veljavnost
prostovoljnega zavarovanja za upoko-
jence, s katerimi Zavod sklepa predvsem
dolgoročne pogodbe za prostovoljno za-
varovanje, podaljšano na eno leto.

Nevenka Novak

Naslednja kontaktna oddaja o kartici zdrav-
stvenega zavarovanja bo že v četrtek, 21. maja
na Radiu Sevnica ob 11.25 uri. V oddaji bo
beseda tekla o delovanju kartice v sistemu
zdravstvenega varstva. Gosta oddaje bosta
Tanja Mlakar, namestnica direktorja Območne
enote Zavoda v Krškem in dr. Jurij Pesjak iz
Zdravstvenega doma Sevnica. Da bo oddaja
za vas še bolj zanimiva ste vabljeni k sodelo-
vanju! Včasu oddaje kličite na telefonsko ste-
vilko 41-004!

Svoja vprašanja pa lahko naslovite tudi na
uredništvo Posavskega obzornika, Strma pot
11,8270Krsko!
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od sotle do krke in čez...

SVETNIŠKI
BISERI

Rušenje zidov, vasi razdelili na dvoje, nategovanje
Podbočanov, anarhija na občini, vroče poročilo in hladni
odgovori, prazna stanovanja...

Svetnik JOŽE TOMAŽIN (SKD) je pred
časom zastavil zanimivo vprasanje: "Ali res
mora naš občan podreti 14 m zidu, ker je
prekoračil dovoljene meje širitve za 15 cm?
Kaj pa Kerinov Grm, Asfaltna baza, IGM
Savä? Ali smo nekateri manj vredni? Cc
velja za Perota, Safeta, Azima, mora veljati
tudi za Janeza, Jožeta, Micko in še koga!"

IVANKA KRALJIČ. načelnica oddelka za
urejanje prostora, varstvo okolja in premo-
ženjsko pravne zadeve na obcini, jc svetni-
ku odgovorila, da gre za splošno vprasanje,
zato je tudi odgovrila splošno. Koliko pa je
o splošnosti poznano lastniku zidu, pa ni-
smo uspeli izvedeti.

Svetnik MARTIN LEŠNJAK (DS + SND)
je kolege spomnil na nove table v KS Raka,
ki so jih bili krajani zelo veseli. Začudeni
pa se sprašujejo, po katerem odloku so nji-
hove vasi menda razdeljene na zgornje in
spodnje, čeprav doslej niso bile. Ali tiči zajec
v stroki ali pa morda v denarju za table, se
sprasujejo?

Okrog zamenjave stare sole v Podbocju za
parcelo pri gasilskem domu sta se krepko
udarila svetnik MARTIN KODRIČ (SKD),
tudi župan SV. Križa, in sovaščan IVAN UR-
BANC (LDS), ki se je naglas spraševal, kdo
koga pri tej zadevi "nateguje"? Po njego-
vem ne Kodrič in še manj Urbanč sam, pač
pa nekdo drug, ki ga ni tukaj (na seji, op.p.),
čeprav pa je čutiti njegovo senco in hlad?

Svetnik SILVESTER GORENC (ZLSD)
tudi na zadnji seji občinskega sveta ni bil
prizanesljiv na račun vodstva občine, v ka-
teri po njegovem mnenju vladata anarhija
in nered. Nenehno namreč opozarja na na-
pihnjenost personalnega
aparata občinske uprave, ki
odpira delovna mesta, kakr-
šnih na drugih občinah (še)
ne poznajo.

Pred časom je v javnost pri-
teklo vroče poročilo nadzpr-
nega odbora, ki ga vodi MA-
RUA GROJZDEK. Nad-
zorni odbor naj bi pri svojem
delu naletel na številne zani-
mive ugotovitve, ki so za ne-
katere bolj, za druge pa manj
znane in sprejemljive. Nana-
šaje naj bi se na neenako-
merno koriščenje posame-

znih proračunskih sredstev, nespoštovanje
proračunskega načcla, dvome o ncoprav-
Ijanju inventurnih popisov z usklajevanjcm
dejanskega stanja, da se investicijska, vzdr-
ževalna dela in storitve ne oddajo izvajal-
cem v skladu s predpisi, da se namenska
stanovanjska sredstva uporabljajo za ma-
terialne stroške v občinski upravi, kot so
najem osebnih avtomobilov in fotokopir-
nih strojev.

Poročilo omenja tudi nerealizacijo nekate-
rih. sklepov občinskcga sveta, predvsem v
zvezi izterjavo dvomljivih in spornih terja-
tev iz poročila nadzornega odbora k odloku
o zaključnem računu proračuna za leto
1995, pa zadrževanje pogodbene doku-
mentacije oziroma naročila za izvajanje te-
kočega in investicijskega vzdrževanja ob-
činski stavbe, ki jih klub urgenci in sklepom
občinskega sveta nadzorni odbor še vedno
ni dobil na vpogled. Nadzorni odbor je pri
pregledu osebnih dohodkov voljenim in
imenovanim funkcionarjem v letih 1995-
97 tudi ugotovil, da so bile izplačane pre-
visoke place, zato je tudi mnenja, da župa-
nov urad ne vodi poslovne in finanene poli-
tike proračuna v skladu s predpisi.

Odbor za gospodarstvo, ki mu predseduje
EMIL MOŠKON (SKD), je na svoji seji
po široki in kritieni razpravi sprcjel zaklju-
ček, da so ugotovitve iz poročila Nadzor-
nega odbora zaskrbljujoče in alarmantne.
Zato člani odbora od župana prieakujejo,
da bodo na podane ugotovitve do seje ob-
činskega sveta prejeli argumentirano ob-
razložitev. Prav tako pričakujejo natančnej-
šo proučitev problema na seji Odbora za
finance. Seveda seje na poročilo nadzorne-
ga odbora odzval tudi Urad župana oziroma

sam župan DANILO SI-
TER, ki je poročilo označil
za nani/.anko pavsalnih tr-
ditev, zato je nadzorni (xlbor
prosil za konkretizaeijo ne-
katerih trditev oziroma ar-
gumentaeijo.

"Kot župan se zavedam, da
sem odgovoren za izvrše-
vanje proračuna v skladu
s predpisi in tudi delam ta-
ko. Nobene zavestne krši-
tve nisem storil. V času mo-
jega županovanja skrbim .
za čimvečji pritok prora-
čunskih sredstev. Primer-

java s predhodnimi obdobji kaže pozitivne
rezultate. Žal pa v tem času plačujemo
tudi obveznosti, ki so bile povzročene v
predhodnih obdobjih," je med drugim v
svojih stališčih na poročilo nadzornega
odbora zapisal župan Siter.

Okrog (ne)plačevanja prispevka za uporabo
mestnega zemljisča je bilo /,e veliko go-
vora. Nazadnje jc to vprasanje sprožil sve-
tnik SILVESTER GORENC (ZLSD) in
bil o tem poučcn s strani gospodarskega
načelnika FRANCA ČERNELIČA ncka-
ko takole: "Po (xiposlanih odločbah za pla-
čilo nadomestila za uporabo stavbnega ze-
mljisča ugotavljamo, da posame/.ni zave-
zanci, predvsem veeji, nadomestila ne pla-
čujcjo redno. Prcko davčnega urada Brezice
- izpostava Krško skusamo doseči čim visjo
izterjavo dolga po vseh zakonsko možnih
poteh, a kljub temu prihaja do neizterjanih
dolgov." To se najverjetneje nanaša na krsko
ptxlruznico ICEC VIDfiM d.d., ki je plačilo
izpodbijala z ustavnim spororn, in ncizpol-
njene pogodbene obveznosti v obliki go-
tovinskega plačila Nuklearne elcktrarne
Krsko, ki svoje obveznosti najraje placuje
s kompenzaeijami.

Ceprav seje na zadnji seji obeinskega sveta
govorilo še o zadevah sirsega občinskega
pomena, predvsem za koliko je bilo prodano
stanovanje (bivsega) obeinskega tajnika
Vinka Baha in o ncdograjenih IR-oviri blo-
kih na Griču, bomo o tem spregovili kdaj
drugič.

Tudi zgodba o približno 50 milijonih, ki
jih je morala občina Krško plačati Sportni
uniji Slovcnije za bivši telovadni dorn v
Krškem sc bliža ncslavnemu koncu. Sve-
tniki so pred časom sklenili, da naj bi pri-
dobili dodatno strokovno pravno mnenje,
ta čas pa na sodišču teče pravda, s katero
krški Partizan uveljavlja ugotovitev last-
ninske pravice na nekdanjem telovadncm
domu. Na glavni obravnavi je Športna
unija nasprotovala tozbencmu zahtevku
Partizana, v dokaz pa je predložila po-
godbo o uporabi in upravljanju telovad-
nega doma z dne 10.5.1951. Iz poročila,
ki ga je svetu predložila pravnica JAD-
RANKA GABRIČ, je razbrati, da Partizan
Krško nima nobene možnosti s svojim
tožbenim zahtevkom, zato se občina Kr-
sko ne bo mogla izogniti obveznosti ozi-
roma dobiti povrnjene že plačane odškod-
nine.

OBŽtFNIK Iff*
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Krško
Aktivnosti krških modelarjev

Clani kfškcga rncxlclarskcga kluba, ki je bil uslano-
vljen Icta 1978, v svqjem pmstemčasu pridno izdelu-
jejo modele letal, ladij.čolnov, helikoplerjcv in avto-
mobilov na radijsko vcxlenje. Klub je prvotnodelo-
val v prostorih osnovne sole, sedaj pa jc /e vee let
uporabnik prostorov v domu niladih v Krskem,

kjerjih lahkoobišceteali pajihpokličetenatcl.št.:
31 -354 ali 33-561. V Žadovinku imajo v najemu
zeml jišce, na katerem prcizkušajo modele, enakrat
let no pa pripravi jo tudi srečanje iTKxielarjev Slove-
nije. Tudi Krčani se udeležujejo ostalih sreeanj
slovenskih modelarjev, v lanskem Ictu so svoje
modele predstavili na speedway dirki, pred dnevi
pa so pripnivili tudi razstavo v prostorih Zavaroval-
nice Triglav. OH Krško, ki se ji /ahvaljujejo /a
pomoč pri organizaeiji razstavc. Mcxielarji ob tej
priložnosti tudi vabijo na letošnje srečanje ITKXIC-
larjev Slovenije. ki bo 27. junija s pričetkom oh 14.
uri na m(xlelarskcm lctališču v Zadovinku.

Senovo
Občni zbor in

jezikova nedelja

Na volilnem občnem zboru planinecv PI) Bohor
Senovo je bila predsedniska funkeija ponovno za-
upana Jožetu Požunu, podeljena pa so bila tudi
najvišja planinska priznan ja - Zlati eastni znak Pla-
ninskczveze Slovenije, ki so jihpivjeli MaricaLubi.

POMOČ PRIZADETIM I
V POTRESU

Ob potresu. ki je močno prizadcl Po-
sočje, je tudi Občina Krško izrazila
solidamostno pomoč prizadetim pre-
bivalccm. V okviru svojih zmožnosti
je nameni la v uporabo dva bi vaJna kon-
tejnerja, ki so jih prcdstavniki občine
konecaj")iila izročili krajanom vasi Dre-
žnica v občini Kobarid.To humanitar-
nodejanje jepodipl tudi krski Tran-
sient, ki je opravil brezplačen prevoz.

Hdo Mirt. Stane Mid, Miran Pribožič in Hinko
l Jršie. Na občnem zboru je bila predsUivljena tudi
priložnostna brošura Bohorski ponKevalee. v ka-
terem so poročila, seznami dobitnikov priznaiij, pn-
jatelji Bohorja in šednige zanimivosti.

Domači planinei so tudi lctt>s pripravili. tokrat že
21. jezikovo nedeljo - tekmovanje za najdaljši, naj-
težji in najizvimejši jezik. Letos je imel najdaljšega
Miran Klavžar, saj je meril, jezik seveda. kar92em.
Diugo mesto je pripadlo 74,5 em dolgemu jeziku,
ki ga je prinesel Viktor Kukovieie.Tretjo mesto je
pripadlo Vikiju Zupaneu /n jezik dolžine 72 em. V
kategorijinajtc/jih jezikovjeslavilCvctoJeler(2,()9
kg), drugo mesto je osvojil Anton Maček (1,60
kg), trctje pa Peter Požun (1,56 kg). Zaizvirnost je
najvišje priznanje prejela KarlaCerjak, ki je /Ü svojo
planiko, izilelano iz jezika, prejela 14cxJ 15mo/.nih
lock. I3ingomesto jeosvcijilaNina Iimek( 12toek).
kije jezik obleklavslikarja. Ireni Kožuh( lOtočk)
pa je za podobo ameriškega predsednika Clintona
pripadlo trctje mesto. (BOCO)

Krško
Uspehi posavskih

radioamaterjev

Radioamaterji krškega Radiokluba. ki mu /c vee let
us|x;šno predseduje Boško Karabaš st., so se v
zadnjem obdobju udcležili številnih tekmovanj v
amaterskem radiogoniometriranju (lov na lisieo),
na kalerih so posegali tudi po najvisjih uvrstitvah.
Na5. odprtem pi"venstvu Bjclovarske-bilogorske
županije so zabeležili naslednje uvrstitve - mlaj.ši
juniorji: I. Jurij Klakoeai;4. PeterKerin;ženske: 2.
CvetkaMavsanscniorji: 1 l.DamjanGolob;vetera-
ni: 2. Jancz Kuselj. Ki-ski radioamaterji sose udcle-
žili tudi 1. odprtega prvenstva Primorsko-goranske
županije, kjcr so zasedli naslednja mesla - rnlajši
junioiji: 3. Juri j Klakočar. 5. Dam jan Božie; ženske:
4. Cvetka Mavsar; veterani: 2. Janez Kuselj. Radio-
klub Amater iz Sevniee je v začetku maja organiziral
odprto prvenstvo Slovenije v amaterskem radio-
goniomeüiranju Lisca Ž98, ki so se ga udelcžili tako
krški kot tudi scvniški radioamaterji. Rezulatati -
juniorji: 2. Marko Keber, 5. Marko Ogorev (oba
Sevnica): pionirji: 1. David Brinowetz, 2. Marko

Hribar. 3. danilo Kunšek (vsi Sevniea), 5. Boštjan
Plevnik (Krsko): starejši veterani: 2. Janez Kuselj
(Krško); ženske: 1. Cvetka Mavsar(Krsko); ekipno:
3. Radioklub Krško.

ZPMKrško
Prvomajske počitnice

Občinska zveza prijateljev mladine Krsko je na za-
dnji seji upravnega odbora sprejela program aktiv-
nega preži vljanja prostega easa med prvomajskimi
pra/.niki. ki je bil ob pomoči krajevnih društev pri-
jateljev mladine in zunanjih sodelavcev tudi uspcšno
izveden. V sportnem eentai v Spodnjem Starem

gradu je potekalo tekmovanje "4 v vrsto". kjer je
bilo nadvse zabavno. najboljši pa so bili tudi nagra-
jeni. V s(xielovanju s podjetjem TRIEMA je bil
organiziran spust s čolni po reki Krki (na sliki) od
Kostanjeviee do Raeje vasi. Po skoraj treh urah
veslanja je udeležence na cilju čakal prijeten piknik
v naravi, kjer .so se lahkopomerili v pri jetnih športnih
in zabavnih igrah. Omeniti velja tudi pohod na Bcv
hor, ki se ga je udeležilo kar lepo število mladih
pohodnikov in rock koneert v izvedbi skupinTunke
in Hudobni volk, ki je potekal v okviru projekta
"Mladi za ra/voj domačega kraja" v brestaniškcm
domu Svobcxle.

i « S OBSK)rNIK
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KRONIKA 113
Policija opozarja

CESTNI ROPI IN DRZNE TATVINE
Cestni ropi in drzne tatvine vsekakor niso
nova pojavna oblika kriminalitete na slo-
venskih tleh, nedvomno pa gre za vse ob-
sežnejše problematično področje krimina-
litete. saj so v slovenskem merilu v naglem
vzponu'glede števila obravnavanih dcjanj.
Gre za dejanja, katerih število se naglo po-
večuje iz leta v leto. Vecja mesta so posebej
izpostavljena in ti delikti predstavljajo ve-
čje probleme, tako da mora policija vlagati
velike napore pri raziskovanju. Tu gre na-
mrečza ^ ^ o s e b e , ki so storilci stevilnih to-
vr- ^ ^ r ^ ^ k stnih dejanj.

V Posavju ne more-
k mo biti zaskrblje-

^- ni, saj teh dcja-
k nj ne bclczi-

L. mo veli-
ko.Trend

•dogajanj
^ v sloven-

r skem pro-
storu pa kaze

r
 r na velik porast

teh dejanj, zato je
nasa dolznost, da opo-

zorimo na možnost teh
pojavov z hkratnim

opozorilom, kako se

obnašati, da ne hi spodbujali storilcev in
da ne bi postali žrtvc napadov.

Zanimivo je, da so napadi na moske izve-
deni večinoma na ulici ali po prihodu iz
lokalov, da se napadi na mladoletnike vr-
stijo v parkih, na trgih, ulicah, v solah ali
kar prcd lokali v mestnih ulicah, medtem
ko so z.enske žrtve teh dejanj predvscm na
ulicah, ko se odpravijo po nakupih ali
drugih opravkih oziroma se vračajo proti
domu. V Posavju je bilo zabclcz.enih nekaj
cestnih ropov ob vračanju z vaških veselic
v poznih nočnih urah.

Drzna tatvina lahko hitro preide v kaznivo
dejanje ropa ali roparske tatvine. Zrtve
drznih tatvin običajno niso poskodovane.
medtem ko so žrtve ccstnega ropa običaj-
no izpostavljene dircktnemu fizičnemu
napadu in s tern tudi poškodbam.

Kaj lahko storite, da ne boste oropani na
cestah in ulicah: Če na banki dvigujetc
več denarja kot običajno, pazite, da vas
kdo ne opazuje. Gotovinc nc stcjtc na ulici.
niti brez potrebe ne odpirajte denarnice.
Gotovine tudi ne kažite v gostilnah ali na
javnih prostorih, se posebej to velja, če
imate s seboj vccje vsote denarja. Bodite

se posebej pozorni in nczaupljivi, če vas
neznancc na cesti prosi, da mu zamenjate
denar, poveste koliko je ura, vam skuša
prodati zlatnino itd. Torbico po možnosti
nosite vedno na desni rami, obenem pa jo
se dr/.ite z roko. Ramenski pas je vedno
dobrodosel. Če vam kdo grozi in vam hoče
iztrgati torbico, vzcti dcnarnico ali biti ka-
ko drugače nasilen, s klici na pomoč opo-
zorite okolico in mimoidoče. Hodite po
osvetljenih in prometnih ulicah, izogibajtc
pa se praznih, tcmnih ulic in poti. Doku-
mente in druga plačilna srcdstva (ceke,
kartice) ter gotovino hranite v notranjem
žepu oblačil ali torbice, pritrjene okoli pa-
su oziroma porazdeljeno v več žepih. Vsa-
ko nadlcgovanje ali grožnjo z napadom
takoj prijavite policiji. Ravno tako sode-
lujte s policijo, če ste očividec ali priča
kaznivega dejanja ropa ali drzne tatvine.
Vsaka inlbrmacija je policiji dobrodošla.

O izsiljevanju denarja med sosolci, ki ima-
jo ravno tako v nekaterih primerih vsc zna-
ke ropa, pa homo spregovorili kdaj drugič.
Gre namreč za zelo pogost pojav v srednjih
in drugih solah, seveda tudi v Posavju.

ŽELIMO, DA ŽIVITE VARNO!

Vlomi in tatvine
za slab milijon

Brežiski policisti so pred dnevi v sode-
lovanju s kriminalisti Urada kriminali-
stične službe UNZ Krško z namenom
najdbe predmetov iz vlomov na obmo-
čju Brežice opravili več hisnih preiskav.
Na podlagi zbranih obvestil je policija
odredila 48-urno pridržanje za Bojana
P. iz Gaberja pri Dobovi in Stanka K. iz
Brežic, saj je bilo na podlagi zaseženih
predmetov ugotovljeno, da sta vlomila
skupaj v 11 objektov na območju Bojs-
nega, Oklukove gore, Zgornje Pohance,
Volčjega ter na Maistrovi ulici v Breži-
cah, predvsem v stanovanjske in vikend
hiše. Odnesla sta različnc avdiovizuelnc
in gospodinjske aparate ter drugo blago
v vrednosti 917 tisoč tolarjev. Skoraj vsc
ukradene predmete, ki sta jih sicer pro-
dajala, je policija našla in jih bo vrnila
oškodovancem. Zoper šest kupcev bodo

spodane kazenske ovadbe na pristojno
tožilstvo. S kazensko ovadbo sta bila Bo-

jan P. in Stanko K. privedena k prcisko-
valnemu sodniku.

Čelada in izpit sta
"nepotrebna"?!

V času od 24. aprila do 3. maja so policisti
UNZ Krsko izvajali preventivno prometno
varnostno akcijo "Motorist". V času izva-
janja akcije so policisti ustavili in kontrolirali

84 voznikov motomih koles in koles z moto-
rjem. Opozorili so 17 udeležencev v prometu,
gre predvsem za neuporabo varnostne čelade
in prevoz oseb v nasprotju z veljavnimi pred-
pisi. Represivne predpise so policisti izvedli
v 35 primerih, in sicer v 19 primerih je bila
ugotovljena vožnja brez vozniškega izpita.
pet voznikov pa je bilo pod vplivom alko-
hola. V času izvajanja akcije policisti niso
obravnavali nobene promctne nesreče z
udelczbo voznikov motomih koles, zato
ugotavljajo, da je stanje bistveno boljse kot
v letu J997.

INSTALACiJE PECAR1C
montaža strojnih instalacij

MDB8,8273LESKOVEC
tel.: 0608/21-348, fax: 0608/21 -402
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EXTREMIST
računalniški program za vodenje akcije
Športnik leta
računalniška zasnova:
Tadej Avsec
podatke izbral:
Renato Zorko

Iowa, ZDA, 24. - 25. april
Drake miting: 2. mesto Jure ROVAN (AK
FIT Brežice), skok ob palici, 538 cm

Ptuj, 25. april
Državno prvenstvo za mlajšc mladince
in mladinkc v streljanju z zračnim oro-
žjem - pištola: 2. mesto Vesna Kržan, ml.
mladinka, 327; 2. Matej KRAJNČIČ, ml.
mladinec, 342 (oba SK Kruno Brežice)

Madison, ZDA 1.-2. maj
Univcrzitctni atlclski miting: I. mesto
Jure ROVAN, (AK FIT Brežice), skok ob
palici, 535 cm

Krško, 9. maj 1998
Kvalifikacijska speedway dirka za SP po-
sameznikov: 6. mesto Izak ŠANTEI (AMD
Krško)

Ljubljana, 10. maj
• IV. kasaška dirka sezone: 3. mesto Franc

CETIN (KK Posavje Krsko), dirka za 3-12
letne kaseče, 1.600 m, s konjem JARD II

Senovo, 9. maj
Državni plesni rating turnir: I. mesto ST in
2. mesto LA LukaVODLAN&Maja BROM-
SE, ml. pionirji; 2. mesto ST Scbastjan
VODLAN& Viktorija ŠALAMUN (vsi PPK
Lukec Krško)

Nova Gorica, 10. maj
Mednarodni atletski miting: 1. mesto Go-
razd DIVJAK, mladinci, tek na 800 m,
1:55,85; 2. mesto Luka DIVJAK, ml. mla-
dinci, tek 800 m, 2:06,18; 3. mesto Suzana
KOS, članice, skok ob palici, 280 cm (vsi
AK FIT Brežice)

Slovenska Bistrka, 10. maj
Mednarodni atletski miting: 1. mesto Pri-
mož KOZMUS, mladinci. met kladiva,
64,05 m - nov državni mladinski rekord;
I. mesto Silvijo JAGIČ, st. mladinci, met
kladiva, 50,50 m; 2. mesto Scbastjan
DROLC - 43,84 m; 2. mesto: Lidija NO-

VAK, st. mladinkc. met kladiva, 43,89
m; 1. mesto Kruno HERAKOVIČ, ml.
mladinci, met kladiva, 48,44 m; 1. mesto
Jure VODOPIVEC, pionirji, met kladiva,
36,62 m; 2. mesto Meta VODOPIVEC,
pionirkc, met kladiva. 24,84 m (vsi AK
FIT Brežice)

Iowa City, ZDA, 9. maj
Univerzitetni atletski miting: I. mesto Ju-
re ROVAN. člani. skok ob palici, 535 cm

Škofja Loka, 9.-10. maj
Državno ekipno klubsko šahovsko prven-
stvo mladih do 15 let: 2. mesto ŠK Triglav
Krško (Novak, Zupevc, Stajner, Žnideršič,
Ahmatovič. Tomažin) :ifch

Maribor, 9.-10. maj
Odprto ekipno prvenstvo Slovenije v po-
spešencm šahu: 1. mesto SK Triglav Krško
(Meštrovič, Kos, Sitnik, Znideršič in Brumcn)

Kočevje, 16. maj
Državni kvalifikacijski plesni turnir: 1. me-
sto v ST in LA Scbastjan VODLAN&ZMaša
Viktorija ŠALAMON (PPK Lukec Krško)

Trst, I tali ja, 17. maj
Mednarodni plesni turnir: 1. mesto ST in 2.
mesto VODLAN&ZMaša Viktorija ŠALA-
MON(PPK Lukec Krsko)

Gornji Grad, 16. maj
Državno prvenstvo ju-jitsu duo sistem: 1.

mesto Vita PRESKAR / Maja FERENČAK -
ženski pari do 15 let. 1. mesto Vita PRESKAR
/ Sandi HOTKO - mešani pari do 15 let, 2.
mesto Dejan / Roman Predanič - do 15 let
moški pari, 3. mesto David Gambeta / Peter
Požun - moski pari do 15. let, I. mesto Mojca
ŠKOF/ Anita STRGAR - ženski pan do 15
let, 1. mesto Vesna MESOJEDEC / Nina
JAZBINŠEK - ženski pari nad 15 let. 1. mesto
Vanja PRESKAR / Kiemen KRAN.IČIČ - me-
šani pari nad 15 let, 2. mesto Vesna MESO-
JEDEC / Robert GRUBENŠEK - mešani pari
nad 15 let, 3. mesto Jerneja ŠAVRIČ / Vasja
SEDMINEK - mešani pari nad 15 let (vsi ŠD
Policist Krsko)

Bratislava, 17. maj
Mednarodni karate turnir "Bratislava '98" -
kate ekipno deklice 10-12 let: 3. mesto Jeler,
Požun, Grilc; katc ekipno deklice 14-16 let:
1. mesto Racman, Grilc, Vižintin; kate
deklice 6-8 let: 1. mesto Sara JELER; kate
deklice 10-12 let: 1. mesto Vesna POŽUN, 2.
mesto Marija JELER; kate deklice 14-16: 1.
mesto Karolina RACMAN: 2. mesto Daniela
GRILC (vsi Karate klub Krsko)

Iowa, ZDA, 16. maj
Prvenstvo konserence Missuri Walley: 1.
mesto Jure ROVAN (AK FIT Brežice), člani,
skok ob palici, 522 cm

Velenje, 17. maj 1998
Atletski miting Velenje: 1. mesto Jure KO-
STEVC, st. mlad., skok ob palici, 440 cm

SEST ZMAG SAKE IN DIMITRIJA
V avstrijskem Wolfsbergu je 14-članska
ekipa plavalncga kluba Celulozar iz Krške-
ga v nedeljo. 10.5.98, uspešno "odprla" let-
no sezono v 50-meterskih bazenih. Pokal
"Wolfsberg 98", ki se podeljuje najboljšemu
plavalcu kluba, je tokrat zasluženo pripadel
Dimitriju Sobotiču (84) za tri osvojena prva
mesta s časi: 1(X) m prosto (1:01,65), 100 m
hrbtno (1:12,53) in 100 m delfin (1:06,43).
Prav tako je svoje dobre rezultate iz zimske
sezone potrdila Sara Hojski (88), saj je
osvojila prav tako tri prva mesta: 50 m prosto
(0:34,41), 50 in hrbtno (0:41,64) in 50 m
delfin (0:39,51). Jaroslav Kovačič (84), ki
je plaval v konkurenci s Sobotičem, se je
moral zadovoljiti s tri-kratnim drugim me-
stom in sicer'lOO m prosto (1:03,03), 100
m hrbtno (1:12,89) in KK) m delfin
(1:10,78). Nina Andrijaševič (88) je od-
plavala 2.mesto na 50 m prosto (0:35,42)
in prav tako 2.mesto na 50 m hrbtno
(0:42,53); naslednji mladi tekmovalci pa
so po enkrat segli po najvišjih uvrstitvah:
Tanja Tomič (87) - 2.mesto 100m hrbtno
(1:26,07), Vedrana Sember (88) - 2.mesto
50 m delfin (0:43,65), Svcn Mavsar (87) -
2.mesto 100 m delfin (1:34,09), Nina Pirc
(87) - 3.mcsto 100 in prosto (1:15,64), Do-

lores Žičkar (87) - 3.mesto 100 m prsno
(1:32,14) in Jernej Omerzel (87) - 3.mesto
100 m hrbtno (1:27,92).
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Nogometni klub Krško

PREPOROD NAJSTAREJŠEGA ŠPORTNEGA
"Davnega leta 1922 se je nekaterim tedanjim veljakom v Krškem porodila misel o ustanovitvi nogometnega
kluba. To so bili privrženci nogometa zaradi ljubezni, zadovoljstva in razvade, nikakor pa napuha polni in
dokazovanja potrebni ljudje. Prvotno so se ukvarjali le s vprašanjem, kje igrati nogomet, dokler se niso
spomnili, da bi bila najboljša zelena, travnata površina, kjer so posestniki pasli svojo živino," je ob 75-
letnici nogometa v Krškem, o rojstvu te športne discipline, izjavil Marjan Serne.

Kmalu so velik pa.šnik preuredili v pravo
nogometno igrišče, /arisali meje igrišča, po-
stavili gole in pričeli igrati. Takratnih po-
gojev si danes ne moremo niti predstavljati,
vendar tak.šen je bil začetck. Brcz strokov-
nega vodstva, trenerjev in ostalih. ki danes
spremljajo skoraj vse nogometne ekipe, so
krški nogometaši igrali tako, kot so sarni
znali in z.mogli. Ni bilo pravih drcsov, žog,
mrež za gole, nakup opreme pa je bil prepu-
ščen samim igralccm in njihovim material-
nim zmožnostim. Leta I93l je prišel v Kr-
ško danes že pokojni Alfred Istenič, starosta
krškega nogometa, ki je imel veiiko nogo-
metnega znanja, saj je pred tern igral za NK
Maribor. Kmalu po njegovem prihodu je
bilo zaznati napredck v nogometni igri mo-
štva, okoli Isteniča pa se je kmalu začela
zbirati tudi mladina, ki je želela igrati no-
gomet. Med drugo svetovno vojno nogo-
meta niso igralo. že leta 1945 pa so priz.a-
devni ljubitelji črno-bele usnjene žoge klub
tudi obnovili.

Do danes, ko je klub kar veiiko nogometno
podjetje, je imel krški nogomet stevilne vz-
pone in padce. vendar pa po tradieiji. ste-
vilčnosti, priljubljenosti in organiziranosti
zagotovo zaseda častno mesto med sport -
nimi panogami v obeini. V letu 19% so na
čelo kluba prisli nov predsednik in upravni

odbor, ki so prevzeli zelo odgovorno nalo-
go. Vodenje krske nogometne ladje pomeni
za klubsko vodstvo ustvarjanje modernega.
organiziranega in strokovno vodenega
sportnega kolektiva. K tetnu jih obvezujeta
bogata tradieija in zgodovina, seveda pa
tudi preko 150 registriranih igralcev. V

lanskem letu je bila prvič v zgodovini kluba
oblikovana popolna nogometna piramida,
saj nogometaši tekmujejo na različnih ni-
vojih s šestimi tekmovalnimi selekcijami,
kar ima zelo malo slovenskih nogometnih
klubov. Omeniti velja se zensko mladinsko
ekipo, v kateri so kar stiri dekleta, ki skupaj
s trenerjem nastopajo tudi v slovenski mla-
dinski reprezentanci. V NK Krško so lani
uspesno zaključili prvo nogometno solo, v
katero je bilo vključenih preko 40 najmlaj-
sih nogometasev, v sodelovanju z NZS iz-
vedli tudi dve tekmovanji za znaeko nogo-

metasa. Zbiranje kandidatov za značko že
poteka, kakor tudi nogometna sola.

Zdravko Pilipovič, športni voclja NK
Krsko: "Delo z mladimi je nasa prva nalo-
ga, pa seveda popularizacija nogometne
igre, iskanje nogometno nadarjenih otrok,
akeija nogomet v vsako solo in v vsako
vas. Nasa baza je obeina Krsko ter tudi so-
scdnji obeini Sevniea in Brežice. Zavedamo
se, da je vzgoja lastnega igralskega kadra
imperativ našega kluba in temeljni pogoj
za obstanek. Zavedamo se tudi pomembn-
osti strokovnega kadra, zato smo v zadnjih
letih izsolali in d<xlatno usposobili domaee
tienerje, ki jih je v klubu kar sest. ükrepili
smo tehnične službe, brez katerih delovanje
ne bi moglo biti uspesno, pridobili smo te-
hniene vodje posameznih ekip, zaposlili
gospodarja, pridobili nove organizatorje,
zdravstvene delavee in ostale spremljajoče
sluz.be. Velika pridobitev je tudi zaposlitev
dveh delavcev preko sistema javnih del, pa
kombi za prevoz na tekme in treninge."

Zal se tudi krski nogometaši ob dobri orga-
niziranosti ubadajo s tlnančnimi težavami,
kajti za uspesno realizaeijo tako široko za-
stavljenega dela je potrebno zagotoviti fi-
naneno matcrialna sredstva. Kot pravijo,
tekmovanje v drzavnih ligah ni poeeni zade-
va, zato tudi dotaeije športne zveze ne /a-
dostujejo. Stroški so veliki, če samo ome-
nimo stroške sodnikov in delegatov, pre-
vozne stroške, stroske trenerjev, tekmoval-,
nine, registraeije, nogometna opretna in re-
kviziti, priprava igrisča, hrana, voda... Zato
nogometni klub isče izhod v povezovanju
z gospodarstvom in prvi koraki so že bili
storjeni. Uspelo jim je pridobiti sponzorje
za mladinsko in kadetsko ckipo, trenutno
pa so na dobri poti, da tudi za ostale sclc-
keije pridobijo sponzorje. Nemoteno delo-
vanje omogočajo: Elmont, NEK, Q-Teehna,
Rohrblitz, Hvromontaža, IBR, Numip in šc
nekateri drugi.

Povedati je potrebno, da v klubu sodelujejo
vsi zgolj ljubiteljsko, tako igralei, uprava,
tehnieno osebjc, kot trenerji. Vsi igrajo in
dclajo brez denarnega nadomestila, kajti
vse temelji na amaterizmu, izjcma so le
trenerji, ki jim klub v glavnem pokriva le
potne stroske. Njihovo vsakodnevno delo
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Nogometni turnir Posavskega obzornika

KOLEKTIVA?! PRVi POKAL SENOVČANOM
V soboto, 9. maja 1998, je uredništvo našega časopisa s prijaznim sodelovanjem
članov KD Obzorje in domačinov iz Športnega društva Dolenja vas pripravilo prvi
nogometni turnir za pokal Posavskega obzornika. Pod budnim očesom sodnika Željka
Vasiča so tekli ogoreeni boji za prva odlieja in praktične nagradc, ki smo jih pripravili
za najboljše. V pravi poletni vročini so se najbolje odrezali nogometaši ekipe AVTO-
DOM SENOVO, drugo mesto si je po okrepitvah z veterani izborila ekipa domačinov
iz Dolenje vasi, pokal za tretje mesto pa je pripadel ekipi Rožnega. Najboljša strelca
s po štirimi zadetki sta bila Rajko Zakšek (Avtodom Senovo) in Albert Kresnik
(Dolenja vas).

je poplaeano /e s polnim obiskom otrok na
stadionu, ko je travnik ob Savi poln krške
m lade/i.

Omcniti velja se stanjc nogometnega objek-
ta, kajti pogoji za delo so vse prej kot zado-
voljivi. Eden najlepših športnih objektov v
drzavi - stadion Matije Gubca, žal nima do-
volj kakovostne travnate površine, name-
njene nogometu. Delna sanacija jc bila sicer
že opravljena s prostovoljnimi akcijami. in
se je poka/ala za zelo ueinkovito, veejega
posega pa vseeno sami niso zmogli. Čeprav
jim je z lastnim delom uspclo usposobiti tucli
rezervno igrišče, hi potrebovali se eno. Tudi
slaeilnice ne ustrezajo, tako po velikosti
kakor številu. Krški nogometaši sanjajo o

pravem nogometnem objektu med glavnim
in pomožnim igriščem. in to že v bližnji
prih(Klnosti. Za/elimo jim, da bi se jim sanje
tudi uresnieile.

Aleksander GELB
Foto: Arhiv NK Krško

I - Art odoin Senovo

2 - Dolenja vas 3 - Roz.no

4 - Še malo akcije 5 - Ztnagovalcem je čestital odgovorni
urednik Silvester Mavsar

tislcarna

DELAVSKA 6, 82£l SENOVO
tcl.: 0608/ 79-885
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kultura, izobraževanje...

O RODOSLOVJU
V Slovarju slovenskega knjižnega jezika je za pojem rodoslovje ali genealogija zapisano, da je to izvor,
razvoj rodu, raziskovanje rodoslovja nekoga... Veliko ljudi vse bolj zanimajo podatki o svojcih in si skušajo
postaviti svoj rodovnik ali družinsko drevo. To delo ni tako enostavno. Z zavzetostjo in vztrajnostjo se pa le
pride pogosto do zelo zanimivih podatkov in do sedaj neznanih sorodstvenih vezi.

V naših krajih so se na farah z.acele voditi
krstne knjige od leta 1630 dalje, poročne
knjige od leta 1690, mrliške knjige pa od
leta 1719'dalje. Te knjige so najzaneslivejši
vir točnih p<xlatkov za naše raziskave. Poleg
tega so na voljo še urbarji, kjer so navedena
imena posestnikov z bivalisčem in s kombi-
natoriko se lahko pride do želenega cilja.
Veliko podatkov je v državnem, deželskih
in škofijskih arhivih. Najbogatejši arhiv,
zanimiv tudi za rodoslovce in nam tudi do-
segljiv, je v dunajskem mormonskem raz-
iskovalnem cental. Pokopališča so tudi vir
informacij.

Cloveštvo je skrbelo za ohranjanjc rod-
binskih, rodovnih in plemenskih dogodkov.
Žal je veliko tega uničenega, vendar vkljub
temu so danes se druge možnosti kako priti
do rezultatov. Vse do danasnjega dne se je
resnejse rodoslovje posluževalo pisave in
grafičnega prikaza. Takrat je bilo omogo-
čeno edino pripadnikom plave krvi, ker so
imeli zaposlenega izobraženega in uspo-
sobljenega strokovnjaka in ga tudi dobro
placali. Z razvojem pismenosti in splosne
izobrazbe se je tudi domače rodoslovje na-
vadnih smrtnikov močno približalo ali celo
izenačilo s plemiškim.

Pred tridesetimi leti je stopil v nase življcnje
računalnik, ki je danes že nujni pripomocek

nascga vsakdana. Seveda tudi rodoslovccm
postaja to dragoccni pripomoček pri njiho-
vem raziskovalnem delu. Na voljo so ne
dragi kompatibilni programi. Slovenci smo
eden rcdkih narodov na svctu, ki ima rodo-

slovni računalniški program preveden v
slovcnski jezik, ki je takoj dobavljiv in ni
zahteven.

Rodoslovno društvo Slovenije je bilo usta-
novljeno marca 1995 in je registrirano na
Ministrstvu za notranje zadeve RS. To je
prostovoljno združenje ljubiteljskih ra/,-
iskovalcev na področju druzinskega in dru-
gega rodoslovja. Mesečno organizirajo pre-
davanja profesionalnih zgodovinarjev, arhi-
vistov in drugih znanstvenikov iz tega pod-
ročja. Imajo pa tudi mesecnc članske sestan-
ke. Društvo izdaja svoje glasilo Drevesa, ki
izhaja četrtletno, vsebinsko zelo bogato z
informacijami, koristnimi pri njihovcm
delu. Clanom posreduje tudi želje naših
zdomcev iz vsch koncev sveta pri iskanju
svojcev v domačem kraju. Na ta način je
bilo posredovanih že veliko informacij in
vzpostavljenih do takrat neznanih sorod-
stvenih vezi.

Pri nas je veliko ljudi, ki se zanimajo za to
zanimivo in koristno dcjavnost, zato je
Valvasorjeva knjižnica v Krškem priprav-
ljena pomagati pri ustanovitvi taksnega dru-
stva v Posavju. Vabljeni so vsi zainteresirani,
da se prijavijo v Valvasorjevi knjižnici Krško
osebno ali na telefonsko stevilko 21-277
oziroma po faxu 34-802. KonUiktna oseba
je Ida Merhar, dircktorica knjižnicc.

FOTOGRAFSKA RAZSTAVA
LJUBITELJEV FOTOGRAFIJE KRŠKO

^—i • — —

Društvo ljubiteljev fotografije je ob Dne-
vu zemlje v avli krškega kulturnega do-
ma pripravilo razstavo fotografij 16 čla-
nov društva na temo Zemlja. S svojimi
fotografijami želijo opozoriti na aktual-
ne ekološke probleme in na izgubljajočo
se dediščino naših predhikov. Ob otvo-
ritvi razstave so pripravili prijeten kultur-
ni program z vokalno skupino Solzice
iz Brežic ter recitatorjema Bernardo Žarn
in Urošem Brezovščkom.

Krško društvo ljubiteljev fotografije de-
luje od konca lanskega leta, zametki pa
so celo leto dni starejši, ko so na Posav-

skem centru za permanentno izobraže-
vanje v Krškem začeli s studijskim kro-
žkom Umetnost fotografije, v katerem
je svoje fotografsko znanje pridobivalo
in dopolnjevalo 15 članov. Po zaključ-
nem delu krožka je želja po druženju
ostala, zato so konec leta 1997 ustano-
vili društvo, kateremu se pridružujejo
vedno novi člani. V društvu, ki danes
steje že preko 30 ljubiteljev fotografije,
želijo razvijati amatersko fotografijo,
predvsem z organizacijo različnih oblik
izobraževanj, razstav, natečajev ter se
povezovati s sorodnimi društvi doma in
v tujini. Pripravili so tudi že več razstav,

trenutno pa v okviru društva poteka za-
četni tečaj fotografije.
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kultura, izobraževanje...

70 LET SENOVŠKE GODBE
Senovčana Alojz Kralj in Jože Rihter sta leta 1928 stopila na tedanjo rudniško upravo s predlogom, da bi v
kraju ustanovili pihalno godbo. Pobuda je naletela na razumevanje in v drugi polovici istega leta je 28
godbenikov začelo z vajami. Začela se je bogata in z uspehi polna glasbena pot daleč naokoli znane
kulturneskupine.

V soboto. 13. junija 190S. bodo člani Pi-
halnega orkcstra Senovo s slavnostnim
koncertom obeležili 70-lctnico delovanja.
Ob tej priložnosti se jc novi upravni odbor
orkcstra, ki mu prcdscdujc Tomaž Zvcglič,
šc posebno potrudil in s pomočjo sponzorjev
zagotovil sredstva za nabavo novih oblek.
Dolgoletni dirigent Janez Ccglar pa je za
godbenike, ki so prav pod njegovim
vodstvom nastopali na številnih koncertih
in tekmovanjih doina in v tujini, pripravil
posebno zahteven priložnosti program, ki
ga bodo izvedli v kulturni dvorani Doma
XIV. divizije. Ob okroglcm jubileju bodo
godbeniki izdali tudi brošuro, v kateri bo
opisano predvsem delo orkestra v zadnjih
dvajsetih letih.

Foto: Senovški godbeniki v casit
prvega javnega nastopa, leta 1929

NA KRATKO ... NA KRATKO ... NA KRATKO ...

POSAVSKI PEVCIV SEVNICI

Najboljši posavski pevski zbori so se v
okviru tradicionalne prireditve Pesem
Posavja tokrat zbrali v Sevnici. Na kon-
certu so zapeli: MePZ Lisca in MePZ
Primož Trubar Loka iz sevniške občine,
iz Krškega so prišli pevke in pevci MePZ
Svit, najbolj pa je zborovsko petje raz-
širjeno v brežiški občini, ki so jo tokrat
predstavljali ŽePZ, MoPZ in MePZ KUD
Brežice, MePZ Franc Bogovič Dobova,
MePZ Slavček Velika Dolina in MePZ
VIVA Brežice. Kot gost revije, ki sta jo
organizirali Zveza kulturnih društev Se-
vnica in Posavsko pevsko združenje, je
nastopil tudi Oktet Jurij Dalmatin iz Se-
vnice.

SIMFONIKIV KRSKEM

V petek, 24. aprila 1998, se je v Kulturncm
domu Krško poleg domačega predstavilo
še pet simfoničnih orkestrov slovenskih
glasbenih šol iz Celja, Vrhnike, Maribora,
Velenja in Ljubljane. Če ste koncert zamudi-
li ali bi ga želeli poslusati še enkrat, vas
lahko potolažimo z informacijo, da sta kon-
cert simfonikov v celoti posnela Televizija
in Radio Slovenija.

PESEM MLADIH SRC

Pod tem naslovom so se v petek, 15. maja
1998, v kulturnem domu Krško zbrali
pevci otroških in mladinskih pevskih
zborov na občinski reviji. Revijo je pri-
pravila Zveza kulturnih društev Krško,
na njej pa so sodelovali mladi pevci iz
VVZ Krško ter osnovnih šol iz Kosta-
njevice na Krki, Brestanice, Krškega, Se-
novega in Koprivnice.

D0B0VSKAUK0VNA
DRUŽINA

Ob pravcatemu vrenju in nastajanju novih
kulturnih skupin v Posavju lahko zabele-
žimo šc en lep dosežek kulturnih ustvarjalcev
in ljubiteljev v Dobovi. Tamkajšnji likovni
veterani in nadebudni talenti (starosti cxi 12
do 70 let) so v okrilju Prosvetnega društva
Franc Bogovič ustanovili Likovno družino
Dobova, ki jo vodi Vlado Kopinč. Prvo pred-
stavitev svojih izdelkov so pripravili v petek,
16. maja 1998, z otvoritvijo priložnostne raz-
stave. Večer je popestril domači mešani pev-
ski zbor, ki letos praznuje 10-letnico delo-
vanja.

SAŠ0 IN EVA MED MLADIMI
BREZISKIMI BRALCI

Na osnovni šoli Brežice so 14.maja 1998
že 32. leto zapored podelili bralne zna-
čke.Tokrat so na zaključno svečanost za
učence predmetne stopnje povabili do-
mačina - mladega režiserja Saša Podgor-
ška, mlajše bralce pa je z vedrim nasto-
pom nagradila za njihovo branje klov-
nesa Eva Škofič - Maurer. Za bralno
značko je v tem šolskem letu tekmovalo
472 učencev, od teh si je priznanje pri-
služilo 365 bralcev na razredni stopnji
ter 106 učencev na predmetni stopnji.

BRESTANIŠKI M0ST0VI

Krajevna skupnost Brestanica je razpi-
sala fotografski natečaj, na katerega se
lahko fotografi prijavijo s fotografijami,
ki prikazujejo tamkajšnje mostove in br-
vi. Med prispelimi fotografijami bo žiri-
ja izbrala in nagradila tri najboljše, pode-
lila pa bo tudi posebno nagrado. Naj-
boljša dela bodo razstavljena na gradu
Rajhenburg, odprli pa jo bodo v petek,
5. junija 1998, ob 17. uri.
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mladi pišejo

BOŠLO?NEBO?MORA!

Že ko sem bila majhna. sem razmišljala,
kaj bom postala. Letos končujem osmi
razred. a še zmeraj ne vcm. Najbrž bom
sla v gimnazijo.

V petek sem odšla na informativni dan.
Učenci. ki obiskujejo gimnazijo, so nam
povedali. kako so se počutili, ko so sc
odločili zanjo. Vem, veliko se bom mo-
rala odrekati in še več učiti. Če povem
po pravici, sem se kar prestrašila. Začela
sem že razmišljati: "To ni zame. Učenje?
Saj se ne znam učiti! Gotovo bom za-
ostala!" Vendar mi jc mami rekla: "Ce je
že toliko učencev končalo gimnazijo,
boš pa še ti!" Ko smo izvedeli vse o vpisu
in šolanju, so nam razkazali se šolo. Tarn
me je čakal šele pravi sok! Solaje pravi
blodnjak! Nič ni podobna naši. Ne iz-
žareva tistega občutka varnosti. Kaj pa
šele moji bodoči sosolci!? Toliko nezna-

• nih obrazov! Vem, da bo prvi mesec zame
prava groza. a potem bo bolje. Veselim
se že novega šolskega leta, vendar ne
bom rada zapustila svojih sošolk in
sošoicev, s katerimi sem prczivela toliko
lepega. Nikoli jih ne bom pozabila,
vendar mislim. da me v novi šoli čakajo
prav tako prijazni sošolci, s katerimi
bom preživela še marsikaj lepega.

Sasa Petelinc, H.r
OS Art ice

MLADI1

DOPisNna
IZLETVLJUBLJANO

Izlet 20. apriFa 1998 je bil namenjcn ti-
stim uccnccm, ki so celo leto požirali
knjigc. V Cankarjev dom smo se odpra-
vili s kombijem. Udcležile smo se ga stiri
ucenkc, po ena iz Koprivnice, Senovega,
Brestanice in Krskega, zraven pa sta od-
sli tudi dve mentorici bralne značke.
Med vožnjo smo se dobro spoznale, ime-
le smo si zelo veliko povedati. Kmalu
smo prispeli, ker pa smo prišli malcc prej,
smo si se lahko ogledale drobce Ljublja-
ne. Koje ura odbila 15.50, smo se počasi
začeli odpravljati v dom, kjer nas je naj-
prej pozdravil g. Tone Partljič. Zatem je
sledila igra, ki je vsebovala več kratkih
odlomkov iz posameznih dram in stole-

tij. Bilo je zelo zanimivo in tudi smesno.
Po ogledani igri smo si se malo časa vze-
le /a ogled trgovine s CD-ji. Tako se je
prevesil izlet h koncu in odpravile smo
se proti domu.

Tadeja Drenovec, H. r.
OS Koprivnica

OB DNEVU ZEMLJE

Dan zemlje so na OS Raka "praznovali"
delovno. Vključeni so bili vsi ueenci in uči-
telji, pomagali pa so tudi mnogi starši. Na
razrcdni stopnji je potekal projekt Tudi drevo
ima srce. Prvi razred je sodeloval na otvoritvi
nove gozdne trim steze, drugi razred se je
ukvarjal s sajenjem sadnega drevja, ucenci

trctjcga razreda so izdelali drevo obljub ma-
tcri Zcmlji, četrtošolci pa so izdelali didakti-
čno igro o drevesih. Ker pa so izdelali tudi
graf uporabc nakupovalnih plastičnih vrcčk

j _ _ ^ ^ ^ _ ^ ^

ODVETNICA
Predvčerajšnjim sem ponosno branila
družinsko cast na hišnem sodišču v dnev-
ni sobi. Branila sem namreč bratca v zelo
zapletenem primeru, ki se je imenoval
»Razbita sosedova šipa«.
V dvorani, pravzaprav v nasi dnevni so-
bi, smo se zbrali:
- jaz, Špela - odvetnica
- Žiga - krivec oziroma obtoženec
- očka in mamica - porota
- sosed - tožnik in tožilec
- dedek - sodnik
- babica - sosedova priča.

Ura je odbila dvanajst. Dedek je sedel
za mizo in zavpil: »Sodišče zaseda...!«
Potem se je kratko odkašljal in nadalje-
val. »Torej, khm, obravnavamo primer,
ki bo razčistil uganko o črepinjah v sose-
dövi hiši. Obtoženi, vstanite!«

Žiga je vstal in s povešeno glavo pol-
glasno šepnil: »Nisem kriv!«
Dedek ga je takoj hladno zavrnil: »To
vsi rečejo, mladi mož!«
Prijela sem Zigo za roko in mu prisepnila,
naj sede. Proces se je nadaljeval z zasli-
sanjem prič. Jasno mi je bilo, da bo sosed
branil sam sebe, imel je dobro pričo, babi-
co. To je bilo najteže. »Obtoženi naj pri-
de in sede poleg mene!« je tokrat zamr-
mral skozi zobe sodnik.
Žiga je stopil do stola in obljubil, čeprav ne
rad, da bo govoril resnico. Začelo se je...
Sosed je vstal, se popraskal nad gostimi
obrvmi in začel: »Kaj ste delali v pone-
deljek popoldne ob 15. uri?«
»Igral sem se,« je odločno odgovoril ob-
toženec.
»Lahko poveste malo bolj natančno?« '
je sili vanj sosed.

»Igral sem se z žogo in...«
V poroti je završalo.
»A tako? Je bila to slučajno pisana žoga
s pingvinčki?« je nadaljeval tožilec.
»Pripomba!« sem zavpila, »gospod so-
sed namiguje na krivdo oziroma vklju-
čuje že znane podatke in s tem vnaprej
obtožuje mojega klienta!«
Kot vidite, sem to stvar vzela zelo resno.
»Ugovor je sprejet, sosed, zdaj pa nada- •
ljujte!«
»No, bom nekoliko drugačc vprašal. Hmm,
ali ste se vi in prijatelji igrali z žogo, ki
vam jo je babica kupila spomladi na
sejmu? «
»Da,« je zasmrkal Žiga.
Sosed se je zadovoljno potrepljal po tre-
buhu: »V redu. Za zdaj nimam več vpra-
šanj.«
»Obramba!« je zavpil dedek. Odkašljala
sem se, odložila papirje in stopila do ob-
toženca.
»Torej, vi ste še mladoletni, kajne?«
»Menda, ampak mamica pravi, da ji vča-
sih sežem že preko glave,« se zmedeno
pohvali Žiga in skoraj pokvari ves moj
trud. Zato ga očitajoče pogledam.
»Ali ste bili že kdaj prej obtoženi kakr-
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mladi pišejo
v domačih trgovinah, so se odločili za pro-
dajo nadomestnih vrcčk iz bombaža. LTče-
nci petega razreda so zbrali in sortirali kar
nekaj ton odpadnega papirja, ostali učenci
pa so se razdelili v več skupin, glede na
želje in interesc. Mladi raziskovalci so odšli
v Krakovski gozd z gozdarjem in uživali v
odkrivanju pragozda v nasi bližini, modni
oblikovalci so razmisljali o uporabnosti od-
padne embalaže, lesarji so izdelovali table
iz debel in vanje vžigali gesla o naši odvi-
snosti od narave, nekaj učencev je bilo eko-
novinarjev, ki so izvedli anketo o ekološki
osveščenosti Račanov, izdelali pa so tudi
priložnostno številko šolskega časopi-
sa.naravoslovci so merili kapaciteto črnih
zemljišč v okolici... Dan so zaključili z cko-
losko pravljico Kje so tistc stczice in modno
revijo iz odpadnih materialov. (Jadranka
Kržan in Majda Teodorovič)

DAN SOLE IN
ODPRTIHVRAT

Ob koncu aprila so na OŠ Adama Bohoriča
zaključili projektno delo na temo Ekologija
in izvedli dan sole oziroma dan odprtih vrat.
Dve solski uri so učenci v različnih dela-
vnicah izdelovali izdelke iz naravnih mate-
rialov. seznanjali obiskovalce z zdravo pre-
hrano, delali z računalniki, opravljali meritve
vode, ra/iskovali naravne pojave, pisali, sli-
kali in se pripravljali na dramsko-pevsko pri-

reditev ob zaključku dela. Mladi so obisko-
valce na različne načine usmerjali nazaj k
naravi ter zaskrbljeno opozarjali na njeno in
naše propadanje. Marsikaj zanimivega so
obiskovalci tudi videli in slisali v različnih
delavnicah, po zaključni prireditvi pa zado-
voljno pokramljali v šolski mali telovadnici.

Upati je. da bodo takšna sodelovanja ob-
rodila sadove in preusmerila zgrešene poti.
"Pustite nam zdravo živeti, kajti gore so resne
in zamišljene, narava joka in toži... " so pisali
mladi. Njihova pravica je zdravo živeti in
naša dolžnost rešiti, kar se rešiti da! (Vera
Kustec)

ŠEMAL0 0EK0L0GIJI...

Smo učenci 4.a razreda OS Leskovec in že od prvega razreda spoznavamo ekologijo. V
letošnjem šolskem letu smo se povezali s komunalnim podjetjem Kostak Krško, z g. direktorico
Silvano Mozer, ki nam je omogocila ogled urejene čistilne naprave v Straži pri Novem mestu.
Gospoda iz Komunale Novo mesto sta nam izčrpno prikazala sistem delovanja čistilne naprave.
ki je zares scxlobno urejena. V načrtu imamo še ogled urejene deponije cxipadkov na Ptuju in
rastlinske čistilne naprave pri Izoli. Na letošnji dan zemlje smo posadili dve lipi. hotel Sremič
pa nam je ob tern podaril torto. Vsem, ki so nam pomagali. se lepo zahvaljujemo.

Pozdrav cxi učiteljice Pernar Tanje in ekologov 4. a razreda. OS Leskovec

piše Maruša, rise Miloš

šnegakoli incidenta?« se trudim naprej.
»Oprosti, Špela. ali lahko govoriš bolj slo-
vensko?« milo vpraša moj klient.
»Psst, Žiga. to je vendar pravni jezik.« ga
hitro poucim.
»No, nadaljujmo. Koliko se vas je igralo
pred sosedovo hi so?«
»Bilonas je: štiri, šestja, osem nasjebilo!«
»Jin lahko. prosim. naštejete po imenu?«
»OK. Bili so: Luka, Belouška, Jani, Mar-
ko, Andrej, Bajsi, Kovač in jaz.
»Ali so danes tu prisotni?«
»Ne, zunaj igrajo nogomet.«
Med poroto je zopet završalo.
»Mir v dvorani,« je opozoril scxlnik.
»V redu,« odkx:no nadaljujem. » Čigava
žoga pa je priletela v sipo?«
» Od sosedovega sina, Luke...«
Porota se je začcla glasno pogovarjati.
»Tako, zdaj jc pa dovolj!« se je razjezil
dedek.
»Gospod očka, pojditc ven in se vrnite, ko
sc boste umirili!«
Očka je poslusno vstal in stopil v kuhinjo, iz
katere je že prijetno dišalo po juhi.
»Njam, njarn. Obravnava se prekine in odloži
do štirinajste ure, ker imamo sedaj kosilo,«
nas je opomnil sodnik, pravzaprav dedek.
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razvedrilo

Od Karavansov v samostojno kariero
NUŠA DERENDA KOT TINA TURNER
Ste kdaj obiskali nastop skupine Karavans? Se.spomnite drobne pevke, ki je skakala, piesala in pela po mizah in
držala publiko pokonci? Najbrž večina od vas ni bila na koncertu ameriške pevke Whitney Houston. In če niste bili,
nič.zato, dovolj je bilo, če ste bili na koncertu Karavansov in poslušali Nušo Derendo.

Slišal sem, da bi morala nastopiti na Ic-
tošnjem izboru za Evrovizijo. Kaj se je
zgodilo, da te ni bilo na EMI?
Ja, res sem poslala pesem na EMO. Nisem
mislila, da bom sprejeta, saj sem novo ime
in nov glas na naši sceni. Rekla sem si,
dobro je, da te malo slišijo. In potem so me
celo sprejeli med 15 udeležencev, ki so se
potegovali za nastop v Birminghamu. To-
da 27. februarja sem imela rok za porod,
izbor pa je bil 28. februarja, tako nisem
mogla na izbor.

Katera pesem je bila to in kdo so njeni
avtorji?
Naslov pesmi je Usliši me nebo. Ves projekt
delamo v Novem mestu v studiu LUCA,
kjer snemamo tudi CD, ki naj bi izšel konec
poletja. Producent je Tomaž Borsan, vso
glasbo. razen dveh priredb, je napisal Matic
Oražem, za tekste pa je poskrbela Damjana
Kenda - Hussu.

Kdaj se je začela tvoja samostojna pot,
oziroma kdaj si zaključila nastope s sku-
pino Karavans?
Ze lani aprila so potekali dogovori za sa-
mostojen projekt, do pozne jeseni pa sem
še nastopala s skupino Karavans, ki zdaj
igra naprej po Nemčiji.

Kdaj si začela s petjem in kje vse si
nastopala?
Začela sem že v sedmem razredu, torej pri
13 letih s skupino Mali vandrovčki, sledili
so Novi prijatelji, nato pa že pri Karavan-
sih, kjer sem spoznala moža Francija. S
Karavansi sem sodelovala sedem let, igrali
smo po vsej Evropi, dvakrat tudi v Ameri-
ki, predvsem pa v Svici, Avstriji in Nemčiji,
ki smo jo prepotovali in preigrali od juga
do severa.

Kako dolgo že imaš željo po samostqjni
glasbeni poti?
Ze zelo dolgo si želim tega projekta, s Kara-
vansi smo delali za preživetje in bilo je
zelo naporno. Moral i smo se prilagajati
publiki. Včasih več narodnozabavne glas-
be, drugič več popa ali nocka. Ponavadi
smo bili na turneji od pomladi do jeseni.
Zdaj je drugace, z možem sva se preselila
v Artiče, imava dve leti starega sina Ma-
tevža in dvomesečnega Gašperja. Zdaj de-
lam bolj za svojo dušo, tudi tako, da je
všeč ljudem, a da je dobro narejeno. Mi-
slim, da mi družina pri tern ne bo ovira,
sioer pa sem po poklicu vzgojiteljica.

Kje si nabirala glasbeno znanje, kdo ti je
pri tem pomagal? Ali imaš kaksne vzo-
re?
Obiskovala sem nizjo glasbeno solo, ko
pa sem imela že nekaj pevskih izkušenj,
sem šla na tečaj k Nadi Zgur. Potem sem se
učila z nastopanjem, saj ti "kilometrina"
da rutino. Žal nisem bila disciplinirana,
kajti na odru dam vedno vsc od sebe, tako
sem imela nekaj težav z glasilkami. Imam
dve veliki vzornici, in sicer Whitney Hou-
ston in Tino Turner. Pri njunem petju se
čuti energija, saj pojeta z duso. Zato sta mi
tako pri sreu, saj imam tudi sama tak odnos
do petja.

Kaj pa tvqj nastop z Botri, ki ga bomo
kmalu videli v oddaji Sobotna
noč?
Z Botri sem se spoznala med
snemanjem v Novem mestu. Pela
sem jim back vokale, potem pa
sva s pevcem zapcla šc pesem
Cose della vita (op.p. Eroü-Rama-
zzoti in Tina Turner). Po snema-
nju so bili res dobri odmevi, tudi
s strani reziserja.

Tüdi s pesmijo Usliši me nebo, ki
smo jo omenili na začetku, še ni
vse končano, kajne?
Poslala sem jo se na festival Melo-
dije morja in sonca. Ceprav sem
bila /. njo izbrana na EMO, nisem
bila prepričana, da
bo šlo brez težav, saj
jetamdrugakomi-
sija. Vendar
so me iz-
br a 1 i

kot debitantko na glavni večer, ki bo 18?
julija. Vescla sem, vendar ne pričakujem
veliko, saj v Sloveniji ne mores biti
resnična pevska zvezda in je bolje, da
ostaneš v svojih pričakovanjih čimbolj na
trdnih tleh.

Tekst in foto:
Boštjan Colarič
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tel./fax: 0608 81 709
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7.000 potencialnih gledalcev

^ b a r
w ^r Metka Kociper s.p.

RAKA 22, Ö274 RAKA

tel.: 0606/75-353, mob.: 041/705-936
v sklopu vulkanizerstva Unetič

CKŽ 137, teles on: 22-612
Komisijska prodaja, posredovanje

pri prodaji, borza dostavnih,
tovornih ter kombiniranih vozil
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Demokrati Siovenije

MOŽNOSTNAJEMA POSLOVNIHPROSTOROV
za trgovino, pisarne, bife...

V KRŠKEM, CESTA KRŠKIH ŽRTEV 135c
I Poslovhä stävftä
I JO & / TAR
| ob bodoči krški
I obvoznjci in novem
I mostu čez Savo.
Fpooblaščeni prodajalec
I vozil SEAT

Avto Puntar
KRŠKO, CKŽ135C, TEL.: 0608/231-600

f/ 0«,T Mhz
'1O5,4Mhi

3EVNICA
NHM 14, 8290 Sevnica

Radio rica
I 106.6^,

flacüo rfca

• ——̂
Radio rica

Ob 2. obletnici delovanja
PIZZERIA FONT ANA

vabi na

DEGUSTACIJO
PIZZ in SL/IDOLFOÄ

-. ~ 2&. maj 199Ö
od 15. do 19. ure

HALO PIZZA 22200

Pri nas plačujete le oglasni prostor,
oglas vam izdelamo zastonj!!!

ß t OBŽOrNIK



obvestila

KaM v PoSAVjU?
BOŠTANJ
30. maj, ob 17. uri, TVD Partizan: os-
rednja prireditev ob praznovanju 800-
letnice prve omembe kraja

12. junij, ob 19. uri, TVD Partizan: raz-
stava zbranega slikovnega materiala iz
knjige "Boštanj 800 let"

14. junij, ob 15. uri, TVD Partizan: sre-
čanje izgnancev in beguncev KO Bo-
štanj in Občine Sevnica z odkrivanjem
zgodovinskega obeležja št. 8

B R E S T Ä N I C A
27. junij - Petrov sejem: sejemsko turi-
stična prireditev v trškem jedru

S E V N I C A
.6. in 7. junij, športna dvorana: Sloven-
ija Open '98 - grand prix karate turnir;
org. Karate klub Sevnica

K R M E L J
7. junij, ob 10. uri, športno igrišče: ori-
entacijska vožnja oldtimerjev; org. KS
Krmelj in CMOC Ljubljana

S T U D E N E C
7. junij, ob 10. uri, športno igrišče: tur-
nir v malem nogometu za člane; org. SD
Studenec

14. junij, športno igrišče: turnir v malem
nogometu za osnovnošolsko mladino

3N/T .A. X-. I

OGLASI
Prodam vinograd v okolici Scnovega.
Tel.: 71-571.

Inštruiram angleski jezik za osnovnc
in srednje sole. Cena: 90 min/1.500 SIT.
Tel.: 62-602 (Rajka, po 17. uri).

Duo Fantasy izvaja kvalitetno glasbo
za poroke in druge zabave. Tel.: 0608/
22-267.

IProdam poslovne prostore v izmeri £60
m2, delavnica, pisarna in trgovina v
Industrijski coni Boštanj. Tel.: 71-256
(po 16. uri).

Prodaja se dvoinpolsobno stanovanje
v Krskem (Gubčeva ulica), neto povrsine
66 m2. Tel.: 33-005. ;

I
Honorarno /aposlimo mlajso komerci-
alistko za delo na terenu. Tel.: 20-320.

K sodelovanju vabimo mentorico so-
dobnega plesa za vodenje plesne
skupinc v Krskem. Tel.: 20-320.

IB*H 88!:tf! f e HfSHtfrHI

p o s a v s k i

OBlprNIK

.KRŠKO.

POSAVSKI CENTER ZA
PERMANENTNO
IZOBRAŽEVANJE
Dalmatinova ulica 8,
8270 Krško

vabi k vpisu
v 1. in 3. letnik izrednega študija na naslednjih

visokošolskih programih

- STROJNIŠTVO
in

- TEKSTILSTVO
Fakultete za strojništvo Maribor

terna
VISOKI SOLI ZA UPRAVLJANJE IN

POSLOVANJE Novo mesto

Informacije in prijave:
POSAVSKI CENTER ZA PERMANENTNO

IZOBRAŽEVANJE KRŠKO,
Dalmatinova ulica 8, Krško,
tel.: 0608/22-677 ali 22-811,
vsak dan med 8. in 15. uro.

Turistično društvo Brestanica
OBVESTILO - VABILO

Turistično društvo Brestanica pripravlja sejemsko
turistično prireditev z naslovom

"PETROV SEJEM"
ki bo v soboto, 27. junija 1998, s pričetkom ob 9. uri v

trškem jedru Brestanice (v starem Rajhenburgu).

Gre za nekdaj dobro znan in obiskan sejem, ki bi ga radi
oživili ter mu pridali kulturno-zabavno turistični prizvok.
(Ne gre za živinski sejem.)
Zato želimo pestro in zanimivo obrtno rokodelsko kra-
marsko ponudbo. K ponubi-udeležbi vabimo vse tiste obrt-
nike rokodelce, ki še vedno izdelujejo izvirne izdelke do-
mace obrti in podobne stvaritve, ki so nekdaj krasili te
sejme. Vabimo tudi tiste, ki se bavijo z vinogradništvom
in prehrambenimi izdelki (suhomesnati, pekovski, čebe-
larski itd.) Vabimo pa tudi vse druge obrtnike, da se pred-
stavijo s svojimi izdelki. (Stojničnine ne bo).

I'rosimo, da svojc sodclovanje najavitc čimprcj, cla vam
/agotovimo mesto, čc bo nujno tudi kaksno stojnico na
naslov: TD BRIiSTANICA, Cesta izgnancev 3,8280 Brestanica
«ili na tel.: 79-19 3 (jjredsednik Mirko Avsenak).
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DOLENJSKA

B A N K A

Denar
za razumno

ceno
Znižane

obrestne mere
^ za vse vrste

posojil

Postopek

pridobitve

posojila je

enostavnejši.

Stroski, vezani

na zavarovanje

posojila,

so nižji.

Posojila obrtnikom in ktnetom
vrsta posojil odplačilna doba obrestna mera
kratkoročna 6,00 %-6,25 %
dolgorocna do 2 let 6,75 %

do 4 let 7,25%
do 5 let 7,75 7.
do 6 let 8,25%,
do 7 let 8,75 %
do 12 let 9,25 %-l0,00%

Nenamenska posojila za občane
kratkoročna ' 6,5 %-7,0 %
dolgorocna do 2 let . 7,5 %

do 4 let 8,0%
do 5 let 8,5 %

Stanovanjska posojila
do 4 let 7,0%
do 7 let 7,5%
do 15 let 8,0 70-8,5%

*zamlaite do 4 let 6,75%
do 7 let 7,25 %
do 15 let 7,75%-8/25%

Banka zaracuna posojilojemcilcem za vodenje posojila dodatno 1,2 % tocke Ictno od vsakokratiwga stanja posojila.


